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ESCOLTAR I ACTUAR
En aquesta legislatura s’han ampliat les 

meves responsabilitats polítiques amb re-
gidories que estan més directament impli-
cades amb la nostra ciutadania: educació 
i joventut, així com regidories de serveis: 
neteja viària, parcs i jardins, transport urbà 
i medi ambient, que inclou la recollida de 
brossa.  

Aquest apropament a ciutadans orga-
nitzats en AMPES, equips de direcció dels 
centres educatius o veïns i veïnes és, sense 
dubte, un repte, ja que cal replantejar els 
conceptes de gestió duts a terme fi ns ara, 
dedicar força temps a escoltar i compren-
dre els problemes i cercar solucions, amb la 
difi cultat afegida de lluitar sempre contra 
la manca de temps. Malauradament, les 
administracions són l’element més lent que 
existeix a la nostra societat, i he entès el 
missatge de molts interlocutors demanant 
que agilitem aquests mecanismes, per això 
treballem per defi nir procediments mes 
àgils. El pressupost és també un problema, 
però no sempre el més importat. 

L’educació és una prioritat del nostre 
govern, precisament per això volem en 
aquesta legislatura donar resposta a la ne-
cessitat d’una escola de música i un centre 
de formació permanent, escola d’adults.

Els contactes amb els joves per conèixer 
les seves necessitats em reafi rmen en la 
idea que el problema no és tant crear nous 
equipaments, sinó aprofi tar els que tenim, 
estem treballant en propostes conjunta-
ment amb els afectats, la creació propera-
ment d’un consell de joventut millorarà i 
canalitzarà els contactes amb els joves, els 
quals són fi ns ara inexistents. 

La convivència amb el medi és difícil, 
concretament la manca d’aigua podria 
obligar al municipi a l’aplicació de mesures 
correctores.

Tenim molts reptes, però tinc el con-
venciment que la resposta és una àmplia 
informació als veïns i veïnes que faciliti la 
seva implicació en processos participatius, 
ampliant, si cal, els mecanismes per a fo-
mentar i facilitar aquesta participació. No-
més així  podrem afrontar tots i cadascun 
dels nostres problemes de convivència. 

La recollida de la brossa a Sant Sadurní 
d’Anoia és un bon exemple de la implica-
ció dels ciutadans i ciutadanes. Gràcies a la 
seva actuació i protagonisme som un mu-
nicipi punter en recuperació, l’esforç és de 
tots, també la recompensa. Amb el mateix 
esperit aconseguirem arribar als nous ob-
jectius que es defi neixen conjuntament.

 
Isidor Rando
2n Tinent d’alcalde
Regidor de Medi Ambient, 
Habitatge, Educació,  
Joventut, Parcs i Jardins, 
Neteja Viària i Mobilitat

LA REHABILITACIÓ I CONSOLIDACIÓ 
ESTRUCTURAL DE LA FASSINA DE 
CAN GUINEU JA ESTÀ EN MARXA

Després de les festes de Nadal es van 
iniciar els treballs de rehabilitació de la 
Fassina de can Guineu, un edifi ci muni-
cipal que està cridat a ser un equipa-
ment singular de la vila i un reclam per 
als visitants que vulguin aprofundir en 
el cava, el gran atractiu turístic de Sant 
Sadurní. Després d’haver adquirit la 
Fassina ja fa uns anys, ara l’Ajuntament 
està fent un esforç econòmic –xifrat en 
uns 600.000 euros– que permet exe-
cutar un projecte de consolidació es-
tructural i impermeabilització de l’edi-
fi ci, sota la direcció d’Ozcáriz Lindstrom 
Arquitectes i la supervisió dels Serveis 
Tècnics Municipals. L’objectiu no és al-
tre que garantir l’estabilitat de l’edifi ci 
i posar unes bases sòlides per abordar 
tot seguit el projecte museogràfi c. Per 
les gestions i estudis que s’han fet fi ns 
ara, tot apunta cap a un futur Centre 
d’Interpretació del Cava.

L’esmentat projecte de consolidació 
demana una intervenció tant a la part 
superior de l’edifi ci, la que té entrada 

pel carrer Hospital, què és on hi havia 
pròpiament la Fassina, com també la 
part inferior, la del Celler Gran, al qual 
s’accedeix des del carrer Sant Pere. A 
dalt, per evidents raons de seguretat, 
s’han hagut de treure les bigues i les 
teules, deixant temporalment despu-
llades les grans arcades de la Fassina. 
El mateix s’ha hagut de fer a la part 
del porxo, una zona en la qual ja s’ha 
col·locat un sostre nou i modern, que 
compleix la normativa de seguretat 
que s’exigeix per a un espai que més 
endavant serà molt concorregut. S’ha 
mantingut una imatge d’arquitectura 
agrícola, i això vol dir que s’han canvi-
at les formes però no els materials. Les 
noves bigues del porxo són de fusta, i 
s’han incorporat peces de ceràmica, el 
mateix que després es farà a l’arcada 
gran. Per completar la coberta s’ha po-
sat una capa de formigó que garanteix 
la resistència i, a sobre, hi aniran les an-
tigues teules. Tot plegat assegura un 
bon aïllament acústic. A les parets s’ha 

fet un repicat i s’ha deixat la pedra i la 
ceràmica que hi havia a sota, i s’ha de-
cidit que en cap cas s’utilitzarà pintura. 
No oblidem que també es conserva la 
sala de premses, inclosa alguna màqui-
na, i que a la zona del moll de càrrega 
s’ha tret la coberta inclinada d’uralita 
–un material tòxic i prohibit–, si bé es 
tornarà a refer recuperant-ne la imat-
ge clàssica. 

Pel que fa al Celler Gran, on s’han 
hagut de deixar de fer actes culturals i 
exposicions, també s’estan repicant les 
parets, a la vegada que s’han reobert 
les antigues fi nestres de l’edifi ci i les es-
pitlleres de defensa de l’antiga muralla 
carlina que donen a la façana del car-
rer Sant Pere. També està previst obrir 
una porta que comuniqui amb un pati 
que hi ha al costat i que, més endavant, 
pot esdevenir un espai ideal per fer-hi 
lavabos i vestidors. Segons explica l’ar-
quitecte, Iñaki Ozcáriz, també està pre-
vist donar visió dels cubs que hi ha a la 
part superior des del Celler Gran. 
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PRESSUPOST 
MUNICIPAL

L’AJUNTAMENT FUNCIONA AMB UN PRESSUPOST PRORROGAT
L’EQUIP DE GOVERN NEGOCIA AMB ELS GRUPS DE L’OPOSICIÓ   
PER PODER APROVAR EL PRESSUPOST DEL 2008

L’equip de Govern de l’Ajuntament, format per CiU i AMI, ha obert aquestes darreres 
setmanes una nova ronda de converses amb els tres grups de l’oposició, començant 
pel PSC, amb l’objectiu d’arribar a uns acords que permetin aprovar el pressupost 
municipal del 2008. El govern que encapçala Joan Amat preveu parlar amb la resta 
de grups abans d’acabar aquest mes d’abril i portar al més aviat possible al plenari 
de l’Ajuntament un nou projecte de pressupost. En l’actualitat, la corporació munici-
pal està funcionant amb el pressupost prorrogat del 2007 després que en el plenari 
del passat 17 de desembre els tres grups de l’oposició (PSC, ERC i PP) votessin en 
contra del projecte de pressupost presentat per l’equip de govern. El fet de funcio-
nar amb un pressupost prorrogat implica haver de treballar amb els mateixos diners 
del 2007, pel que fa al pressupost ordinari, i no permet aplicar el pla d’inversions 
previst en el projecte del 2008. En aquests moments, per tant, només es poden aca-
bar les inversions previstes en el pressupost del 2007.

Segons explica el regidor d’Hisenda, Antoni Romero, davant d’aquest panorama 
el govern ha optat per actualitzar el pressupost ordinari amb les dades de les quals 
es disposa a data d’avui, tenint en compte que el projecte no aprovat al desem-
bre s’havia fet al mes d’octubre i aleshores no es disposava dels padrons correctes. 
Romero afegeix que també s’han incorporat algunes despeses addicionals que no 
s’havien previst en el seu moment i que no es van aprovar en la modifi cació de crèdit 
que l’equip de govern va proposar en el plenari del 3 de març. 

En la ronda de converses amb els grups de l’oposició, el govern ha posat sobre 
la taula aquest pressupost ordinari actualitzat, a la vegada que manté com a punt 
de partida de les negociacions el pressupost d’inversions que ja va presentar el pas-
sat mes de desembre. Romero també comenta que, a banda d’aquestes inversions, 
hi haurà un segon bloc d’inversions que afecten temes de carrer i que encara no 
s’ha portat al plenari. L’alcalde, Joan Amat, considera important poder aprovar el 
pressupost per aconseguir que la maquinària municipal treballi a ple rendiment, a 

la vegada que assegura que el govern municipal està més unit que mai i que con-
tinuaran treballant per arribar al consens. “Tots hem d’afl uixar, tant el govern com 
l’oposició”, afi rma l’alcalde. Per la seva banda, el soci de govern, Isidor Rando, d’AMI, 
parla d’una bona disposició a introduir canvis en la manera d’actuar amb l’objectiu 
de buscar solucions consensuades.

L’OPOSICIÓ DAVANT LES NEGOCIACIONS

El portaveu del PSC, Salvador Domènech, explica que a data 7 d’abril han man-
tingut tres reunions amb l’equip de govern però assegura que veu molt lluny un 
possible acord sobre el pressupost d’inversions. Tot i reconèixer que s’ha acceptat 
incorporar al pressupost ordinari algunes propostes dels socialistes, com ara el pos-
sible increment de policies, troba que les prioritats a l’hora de parlar d’inversions 
estan molt distants. Per al PSC és important, per exemple, començar a dissenyar una 
nova zona esportiva, en lloc de fer inversions en l’actual.

El portaveu d’ERC, Albert Prat, recorda que una de les demandes del seu grup 
és que tot el que es va pactar per al pressupost del 2007 –aleshores ERC era al 
govern– es tiri endavant, en referència a Can Ferrer del Mas, l’Escola de Música i la 
piscina municipal. Segons Prat, és imprescindible que mentre s’acaba de negociar 
el nou pressupost els esforços de l’Ajuntament s’apliquin a materialitzar aquests te-
mes pendents. D’altra banda, el portaveu d’ERC comenta que les negociacions que 
s’han tingut fi ns ara no han donat fruits perquè, tot i que el seu grup ha estat molt 
clar en les propostes, no s’ha demostrat voluntat d’entesa per part del govern.

La portaveu del PP, Dolors Montserrat, comenta que al mes de gener van tenir 
dues reunions amb l’equip de govern, en la primera de les quals el seu grup va rati-
fi car que les seves prioritats eren les mateixes que ja havien expressat en el debat 
del pressupost. Respecte a la segona trobada, Montserrat diu que l’equip de govern 
li va demanar el vot favorable al mateix esquema de pressupost sobre el qual ja 
havia votat en contra. La regidora del PP considera evident que l’actual proposta de 
pressupost només correspon al programa electoral del partit de l’alcalde.

EL PLE DE L’AJUNTAMENT NO VA APROVAR EL PRESSUPOST MUNICIPAL PER AL 2008
Els tres grups de l’oposició (PSC, ERC i PP) van votar en contra de la proposta de 
pressupost presentada per l’equip de govern de l’Ajuntament de Sant Sadurní (CiU 
i AMI) i van impedir la seva aprovació en la sessió plenària del passat 17 de desem-
bre. La no aprovació del pressupost per al 2008 va obligar l’Ajuntament a prorrogar 
el pressupost del 2007 a partir de l’1 de gener. 

Amb els vots en contra dels 9 regidors de l’oposició i només 7 a favor, ja que un 
dels regidors convergents no era a la sala en el moment de la votació per motius 
personals, el plenari de l’Ajuntament va rebutjar una proposta de pressupost conso-
lidat de 15.149.632 euros. Encara que la major part d’aquest pressupost correspon 
a l’Ajuntament (13,5 milions), també va quedar sense aprovar el del Patronat d’As-
sistència Social (Casa dels Avis), que era d’1,3 milions, el del Patronat de Turisme 
(328.000 euros) i el del Patronat Cultural Parera (14.000 euros). Segons va explicar 
el regidor d’Hisenda, Antoni Romero, el pressupost municipal que l’equip de govern 
va posar sobre la taula era un 8,4% més elevat que el del 2007, que és amb el que 
ara s’està treballant.

El capítol de personal era el més important del pressupost defensat per CiU i 
AMI, amb 5,4 milions d’euros, un 46% del total. Entre les inversions, que de mo-

ment queden aturades i que sumaven 1,7 milions d’euros, un dels projectes més 
destacats era el de la construcció de 4 pistes de tennis prop de la zona esportiva 
municipal (367.000 euros). A nivell quantitatiu, també destacava la continuació 
dels vials dels carrers Sant Benet, Vilarnau i entorns (285.000 euros), una inter-
venció al carrer Montserrat (240.000), una piscina descoberta (200.000), diversos 
projectes (170.000), la millora de la plaça de l’Església (150.000), Can Mas de la 
Riera (100.000), Can Romeu (75.000) i Casa dels Avis (55.000).

L’OPOSICIÓ, EN CONTRA

La portaveu del PP, Dolors Montserrat, va basar el seu vot contrari als pressu-
postos en quatre aspectes: seguretat, mobilitat i informació, habitatge i promoció 
econòmica. Tot i reconèixer que l’equip de govern havia incorporat algunes de les 
seves propostes, Montserrat va dir que no era sufi cient per donar-hi suport. Segons 
aquesta regidora, CiU i AMI s’han d’acostumar a debatre més, a buscar el consens 
i a ser més dialogants. La portaveu del PP també va acusar l’equip de govern de no 
tenir un model de vila.



3

INVERSIONS 2008

 DESCRIPCIÓ IMPORT PRÉSTEC CONT. ESPECIALS GENERALITAT DIPUTACIÓ

 Can Romeu   75.337,86 75.337,86   

 Piscina descoberta 200.000,00 200.000,00   

 Pistes de tennis 367.108,06 183.554,03   183.554,03

 Vials Sant Venat, carrer Vilarnau i passatge 285.142,75 57.028,55 57.028,55 171.085,65 

 Can Mas de la Riera, Bosc de Ribera i redefi nició usos masia  100.000,00 100.000,00   

 Escola de Música 130.000,00 130.000,00

 Carrer Montserrat (Secció carrer Església) 240.000,00 120.000,00  120.000,00

 Projectes 170.093,67 170.093,67   

 Casa d’Avis, timbres i instal·lacions 55.000,00 55.000,00   

 Plaça de l’Església 150.000,00 150.000,00

  1.772.682,34 1.241.014,11 57.028,55 291.085,65 183.554,03

La posició d’ERC contrària al projecte de pressupost va ser defensada pels re-
gidors Josep Maria Ribas i Albert Prat. El seu vot negatiu estava motivat tant per 
qüestions de forma –la mateixa negociació– com de fons –les partides pressupostà-
ries–. Els republicans van retreure a l’equip de govern que no es donés continuïtat 
o es canviés de criteri en algunes de les inversions que s’havien consensuat quan 
ERC encara formava part del govern. Prat i Ribas també van dir que el pressupost 
responia als interessos partidistes d’Isidor Rando (AMI). Segons els regidors d’ERC, 
l’equip de govern va fer jocs de mans durant les negociacions per obtenir el vot del 
PP, però no li va sortir bé.

Salvador Domènech va fonamentar el vot en contra dels regidors del PSC en la 
falta de diàleg del govern de CiU i AMI, a més de la manca de projecte per a Sant 
Sadurní. El portaveu dels socialistes també va lamentar que l’equip de govern no 
hagués negociat directament amb ells, deixant de banda les quatre comissions in-
formatives. Domènech també va dir que aquest era el pitjor projecte de pressupost 
dels últims anys perquè estava mancat d’il·lusió. El PSC va reclamar una nova zona 

esportiva municipal i va ser molt crític en temes de medi ambient (arbres morts, 
poques zones verdes) i de participació ciutadana.  

EL GOVERN LAMENTA EL RESULTAT

El portaveu d’AMI, Isidor Rando, va assegurar que aquests pressupostos eren els 
més participatius que ell havia viscut com a regidor perquè s’havien fet 4 comissions, i 
va afegir que l’actuació partidista d’alguns grups havia fet inviable la negociació. En la 
seva opinió, el pressupost no era continuista i incloïa importants propostes de futur.

Per la seva banda, Joan Amat va assegurar que el govern havia intentat negociar 
i que lamentava el resultat de les votacions perquè tothom hi sortia perdent. Tot i 
així, Amat va agrair les propostes del PP, la seriositat d’ERC i va valorar positivament 
que el PSC s’hagués manifestat obert a la negociació.

Molts dels assistents al Ple dels pressupostos, que aquesta vegada no van omplir 
el saló de sessions, van marxar abans d’acabar el debat. El plenari va durar 4 hores i 
va fi nalitzar a les 12 de la nit.       

 CAPÍTOL  DESCRIPCIÓ  PREVISIÓ INICIAL  % SOBRE EL TOTAL 

INGRESSOS  I Impostos directes (IBI, IAE, vehicles, plusvàlues) 5.483.756,64 46,73
 II Impostos indirectes (ICIO) 832.888,00 7,10
 III Taxes i altres ingressos 2.349.056,41 20,02
 IV  Transferències corrents (destinades a despesa corrent) 2.996.044,23 25,53
 V Ingressos patrimonials (interessos) 74.067,83 0,63

  Total ingressos corrents 11.735.813,11 

    
DESPESES  I  Despeses de personal  5.425.844,55 46,23
 II  Despeses en béns corrents i serveis  3.803.742,50 32,41
 III Despeses fi nanceres (interessos) 449.147,28 3,83
 IV Transferències corrents (als patronats i entitats) 816.064,67 6,95

  Total despesa corrent  10.494.799,00 89,43

 IX  Passius fi nancers (amortitzacions) 1.241.014,11 10,57
  Total pressupost ordinari (sense inversions) 11.735.813,11
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NOTICIARI

DOBLE RECEPCIÓ DEL NOIA, BRILLANT 
CAMPIÓ DE LA COPA DEL REI,    
A L’AJUNTAMENT

L’Ajuntament va obrir les seves portes 
dues vegades a l’equip del Noia-Frei-
xenet per celebrar el títol de la Copa 
del Rei assolit el passat 2 de març a 
Igualada, després de guanyar al Vic 
per 3 a 2 a la fi nal, amb el gol decisiu 
de Pere Varias a la tanda de penals. El 
mateix diumenge de la victòria, l’equip 
del Noia, encapçalat pel seu president, 
Jaume Esteve; el seu capità, Pere Va-
rias, i l’entrenador, Ferran López, sortia 
al balcó de l’Ajuntament, acompanyat 
de l’alcalde, per celebrar que eren els 
campions de la Copa del Rei amb l’afi ció 
i els ciutadans de Sant Sadurní que om-
plien la plaça. Amat va felicitar el Noia 
en nom de tota la vila, i tots els com-
ponents del primer equip van adreçar 
unes paraules a l’eufòrica afi ció. A més 
de Varias, els jugadors d’aquest Noia 
triomfant són: Lluís Gil, Xavi Brichs, Gui-
llem Cabestany, Joan Feixas, Jepi Selva, 
Aleix Esteller, Jordi Esteva, Eloi Mitjans 
i Jordi Mellado.

El saló de plens de l’Ajuntament va 
tornar a rebre el Noia-Freixenet el 2 
d’abril, un mes després de la victòria, en 
una recepció més ofi cial al campió de la 
Copa del Rei 2008. A més del consistori 
gairebé al complet, l’acte va comptar 
també amb la presència de Flèrida Mel-
gen, vicepresidenta del Consell Comar-
cal; el president de l’Ateneu Agrícola, 

Jaume Esteve, una representació dels 
tres espònsors de l’equip (Freixenet, 
Plazas i Marc Martí) i els components 
del primer equip del Noia al complet: 
jugadors, entrenadors, fi sioterapeuta, 
preparador físic, delegats i auxiliars.

El moment més emotiu de la cele-
bració va ser la foto de família de tots 
els assistents a la recepció, en la qual 
destacaven les bufandes del Noia que 
l’alcalde i els regidors portaven al coll, a 
més d’un stick i una samarreta del Noia 
amb la fi rma de tots els jugadors. L’al-
calde va encoratjar els jugadors a se-
guir lluitant per poder aconseguir altres 
títols, i va fer notar que les victòries són 
la culminació d’un llarg treball de tots 
els estaments de l’Ateneu. “Aquest títol 
de la Copa del Rei és de tot Sant Sadur-
ní perquè l’hoquei i el cava són els grans 
referents de la vila, ens donen caràcter 
i identitat, a més de renom nacional i 
internacional”, va puntualitzar Amat. 
Per la seva banda, el regidor d’Esports, 
Xavier Rojo, va recordar la coincidència 
d’aquest títol amb el centenari de la col-
locació de la primera pedra de l’edifi ci 
de l’Ateneu, i va remarcar que els juga-
dors del Noia són un referent per a la 
mainada de tot el poble. L’Ajuntament 
va lliurar obsequis al president de l’Ate-
neu i a tots els components del primer 
equip del Noia. 

ALUMNES DEL SANT JOSEP VISITEN 
L’AJUNTAMENT I FAN PREGUNTES A  
L’ALCALDE

Un grup de 75 alumnes de 3r de Pri-
mària del Col·legi Sant Josep, acom-
panyats de tres mestres, van visitar el 
passat 10 de març l’Ajuntament i van 
formular nombroses preguntes a l’al-
calde, Joan Amat, durant la mitja hora 
que van estar reunits amb ell al saló de 
plens. Els escolars també van participar 
en la concentració silenciosa de 5 mi-
nuts contra el darrer atemptat d’ETA, 
l’assassinat de l’exregidor socialista de 
Mondragón Isaías Carrasco, que hi va 
haver a les 12 del migdia al davant de 

l’Ajuntament. La visita es va completar 
amb una incursió a les dependències 
de la Policia Local i a l’Ofi cina d’Atenció 
Ciutadana, on els nens i nenes residents 
a Sant Sadurní es van poder buscar en 
el padró d’habitants. La darrera activi-
tat d’aquest grup d’alumnes va ser pu-
jar en un dels vehicles de la Policia Lo-
cal acompanyats d’un dels agents. Van 
ser gairebé dues hores de visita que 
van permetre a aquests escolars de 8 
i 9 anys tenir una experiència directa 
sobre les funcions de l’Ajuntament.

L’ATENEU, AMB EL SUPORT DE   
L’AJUNTAMENT, ORGANITZA UNA   
BRILLANT COPA DE LA REINA D’HOQUEI
Els actes del centenari de la col·locació 
de la primera pedra de l’edifi ci de l’A-
teneu van començar els dies 23 i 24 de 
febrer amb la brillant organització de la 
3a edició de la Copa de la Reina d’ho-
quei sobre patins. Per abordar aquesta 
important competició, l’Ateneu va comp-
tar amb el suport econòmic de l’Ajunta-
ment, que va assumir una part impor-
tant del fi nançament. A nivell esportiu, 
la victòria va ser per al CP Voltregà, el 
qual es va imposar a la fi nal al Biescas 
Gijón per 2 a 0. Precisament l’equip as-
turià havia guanyat a les jugadores del 
Noia-Freixenet a quarts de fi nal, una 
derrota que només va permetre a les sa-

durninenques assolir la cinquena posi-
ció. Durant els dos dies de la competició, 
l’ambient va ser extraordinari al pavelló 
olímpic de l’Ateneu, que va comptar 
amb una bona assistència de públic du-
rant tot el cap de setmana. La represen-
tació de l’Ajuntament durant els partits 
de la Copa de la Reina va anar a càrrec 
de l’alcaldessa accidental, Maria Rosell, 
i del regidor d’Esports, Xavier Rojo. L’or-
ganització va ratllar la perfecció, amb 
una bona estrategia promocional, en la 
qual van sobresortir les banderoles amb 
atractives fotos de les jugadores del 
Noia. El dia 22 hi va haver una recepció 
de benvinguda a l’Ajuntament.
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SANT SADURNÍ AL FORO DEL COMERCIO 
URBANO ‘ÁGORA’ DE MÀLAGA
L’Ajuntament de Sant Sadurní ha estat 
convidat per la Diputació de Barce-
lona i la Generalitat a participar al 
Foro del Comercio Urbano ‘Ágora’ 
que es durà a terme a Màlaga del 6 
al 8 de maig. El motiu de la invita-
ció és el treball que s’està fent du-
rant els darrers anys per impulsar el 
Sant Sadurní Centre Comercial com 
a CCU (Centre Comercial Urbà), im-
pulsat per l’Ajuntament i la Unió de 

Botiguers, amb el suport de la Gene-
ralitat, la Diputació i la Cambra de 
Comerç. La iniciativa i el model de 
treball que es va començar a impul-
sar l’any 2000 és actualment un mo-
del de referència per a d’altres muni-
cipis. Al fòrum, a més de poder tenir 
material en un estand de Catalunya, 
hi haurà una presentació de la tasca 
i el model sadurninenc en matèria de 
comerç urbà. 

RÀDIO SANT SADURNÍ INICIA PER SANT 
JORDI UNA NOVA ETAPA, ARA AL 107.2 FM

Ràdio Sant Sadurní està treballant 
per iniciar una nova etapa la setma-
na de Sant Jordi amb una programa-
ció renovada que s’haurà d’escoltar al 
107.2 FM a causa de l’obligatorietat 
de canviar de freqüència per adap-
tar-se a l’espectre radioelèctric fi xat 
pel Ministeri d’Indústria, Turisme i Co-
merç. És per això que la RSS ha deixat 
d’emetre fa unes setmanes pel 107.3 
FM, la seva freqüència habitual, i els 
oients han de moure lleugerament el 
dial del seu receptor per sintonitzar 
adequadament la ràdio.

A banda d’aquest canvi de fre-
qüència, la incorporació de Xavier Ay-
merich i Joan Ramon Noró, dues per-
sones amb experiència radiofònica, 
ha permès afrontar durant els darrers 
mesos una revisió tècnica de l’emis-
sora en profunditat, a la vegada que 
han posat sobre la taula un projecte 
de funcionament per mirar de conso-
lidar i donar estabilitat a Ràdio Sant 
Sadurní. Així, a partir del 21 d’abril, es 
reprendran la majoria dels programes 
de RSS que hi havia abans de l’aturada 
temporal de la programació ordinària 
del passat 4 de febrer, a la vegada 
que s’incorporaran nous programes 
i col·laboradors. En aquest sentit, cal 
destacar la presència a la graella d’es-
pais informatius i d’esports, a més de 

càpsules diàries d’informació diversa. 
També es vol fer un programa especial 
la tarda de Sant Jordi des de la plaça 
de l’Ajuntament. Aymerich i Noró han 
comptat amb el suport d’alguns dels 
antics responsables i de diversos col-
laboradors de l’emissora per endegar 
aquesta nova etapa.

Durant els dos mesos i mig que no 
s’han fet programes, a la sintonia de 
Ràdio Sant Sadurní s’ha pogut escoltar 
una programació musical de qualitat i 
s’han mantingut les retransmissions 
dels plens de l’Ajuntament i els partits 
d’hoquei del Noia-Freixenet, incloses 
les celebracions pel títol de la Copa 
del Rei, i la Copa de la Reina.

Paral·lelament, des de l’Ajunta-
ment s’ha estudiat la futura estructura 
organitzativa de l’emissora que, gaire-
bé amb tota seguretat, es concreta-
rà amb la constitució en poc temps 
del Patronat de Ràdio Sant Sadurní. 
Cal afegir que l’emissora continua 
oberta a la incorporació de nous col-
laboradors que tinguin il·lusió i ganes 
per fer programes, i també a persones 
a qui agradi la vessant tècnica. Per 
posar-se en contacte amb Ràdio Sant 
Sadurní es pot trucar als telèfons 93 
891 29 01 i 93 891 22 06 o bé escriu-
re a l’adreça electrònica radio@sant-
sadurni.cat

CICLE DE XERRADES DEDICAT    
A LA SALUT DELS JOVES 

La primera de les quatre xerrades 
del cicle “La salut dels nostres joves i 
adolescents”, adreçat a pares i mares, 
va tenir lloc el 19 de març i va tractar 
sobre els trastorns del comportament 
alimentari (TCA), entre els quals tro-
bem l’anorèxia i la bulímia nerviosa. 
El 16 d’abril, a les 7 de la tarda, al 
Casal d’Entitats, es reprèn el cicle 
amb la xerrada titulada “Sexualitat i 

afectivitat a l’adolescència”. Les dues 
darreres xerrades seran: “Prevenció 
en el consum d’alcohol”, el dimecres 
14 de maig, i “Com conviure amb un 
adolescent? Llibertat i límits”, el dime-
cres 4 de juny, tots dos dies a 2/4 de 8 
del vespre, al Casal d’Entitats. Aquest 
cicle de xerrades s’organitza des de la 
Regidoria de Salut i hi col·labora la  Di-
putació de Barcelona.

SET HORES DE CONTACTE AMB LA  
NATURA EN LA RUTA DEL PIC D’AGULLA

Els ciutadans de Sant Sadurní poden 
utilitzar des de l’1 d’abril els títols in-
tegrats ATM en els seus viatges en el 
transport urbà. Això ha estat possible 
després que el passat 13 de març es 
vagi fi rmar el conveni d’adhesió del 
servei de transport públic urbà de Sant 
Sadurní al Sistema Tarifari Integrat. El 
signants van ser l’alcalde, Joan Amat, 
el director general de l’Autoritat del 
Transport Metropolità (ATM), Ramon 
Seró, i el gerent de Transports Ciutat 
Comtal, Joan Giménez, en un acte al 
saló de plens al qual va assistir el secre-
tari per a la Mobilitat de la Generalitat 
de Catalunya, Manel Nadal, i el conse-
ller delegat de Transports Ciutat Com-
tal 2, Josep Maria Martí.  

Amb aquest conveni vigent, els ciu-
tadans disposen d’una àmplia gamma 
de títols de transport que els perme-
tran utilitzar tot el sistema de transport 
públic (autobusos urbans i interurbans, 
Renfe, Metro, FGC i Tramvia) pagant 
només una vegada. Això vol dir que 
els usuaris del bus urbà es podran be-
nefi ciar tant del preu com d’una major 
comoditat en fer servir un únic títol de 
transport. Per exemple, en el desplaça-
ment de Sant Sadurní a Barcelona el 
nombre de zones necessàries són 3, 
poden utilitzar el servei urbà prestat 
per TCC més el servei interurbà (Renfe 
o autobús) més els serveis urbans de 
metro i autobús de Barcelona. Els títols 
de viatges integrats permeten realitzar 
fi ns a tres transbordaments despenalit-
zats econòmicament.

L’alcalde, Joan Amat, va parlar de 
la possibilitat d’incorporar un segon 

bus el 2009. El bus que funci-
ona actualment continuaria 
connectant el nucli urbà amb 
l’estació de la Renfe, mentre 
que l’altra serviria per fer un 
circuit pels diferents barris del 
poble. 

Durant els primers mesos 
del 2008 s’ha incrementat un 
60% l’ús del bus i l’alcalde va 
dir que s’espera que l’entrada 
en vigor del sistema tarifari in-
tegrat incentivi encara més l’ús 

d’aquest mitjà de transport.
El servei d’autobús urbà consta 

d’una línia d’autobús que va des de l’es-
tació de Renfe a Vilarnau, passant pel 
carrer de la Diputació, plaça del Pont 
Romà, rambla de la Generalitat, carrer 
del Mestre Antoni Torelló, carrer del 
Baríton Maties Ferrer i carrer d’Ala-
cant; i torna a l’estació passant per la 
carretera de Sant Quintí, rambla de la 
Generalitat, plaça del Pont Romà i pla-
ça Manel Raventós. El servei es dóna 
des de les 6 del matí fi ns a les 21 hores 
amb una freqüència de pas de ½ hora. 
Durant l’any 2007 van utilitzar aquest 
servei 55.000 viatgers.

S’ESTRENA UN NOU BUS URBÀ  
PER MILLORAR EL SERVEI 

El passat  7 de gener l’Ajuntament 
de Sant Sadurní va posar a disposició 
dels usuaris un nou bus urbà que mi-
llora les prestacions de l’anterior. El ve-
hicle disposa d’un accés adaptat que 
elimina les barreres arquitectòniques i 
té capacitat per a un major nombre de 
passatgers. Hi poden viatjar un total 
de 18 persones assegudes i 30 dretes. 
El nou bus és de color blau, porta l’ana-
grama de l’Ajuntament i el disseny 
està personalitzat, incorporant tant 
a la carrosseria com als seients dibui-
xos de fulles de pàmpols. Encara que 
d’entrada no varien ni el recorregut ni 
les parades del bus, està previst poder 
introduir canvis i millores en un futur 
immediat.

El servei del bus urbà té un cost 
anual de 70.000 euros per a l’Ajunta-
ment.

El diumenge 2 de març es va celebrar 
la 1ª Caminada Especial del 2008 de 
Sant Sadurní d’Anoia, organitzada pel 
Servei Municipal d’Esports, i amb una 
nombrosa assistència de participants 
i un temps formidable per a caminar. 
Aquesta circumstància va ajudar a fer 
molt agradables les 7 hores que va du-

rar la caminada. La ruta del Pic d’Agulla 
es va iniciar i acabar a Torre Ramona. 
La caminada va tenir un recorregut 
de 19,4 quilòmetres, amb un desnivell 
molt important que justifi ca la qualifi -
cació de difi cultat de molt alta, i que 
exigia bona forma física i capacitat 
d’esforç per part dels participants.

EL TRANSPORT URBÀ DE SANT SADURNÍ, 
ADHERIT A LA INTEGRACIÓ TARIFÀRIA 
DES DE L’ABRIL
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L’AJUNTAMENT DEMANA MILLORES EN   
EL SERVEI D’ATENCIÓ A L’USUARI DEL CAP

L’AJUNTAMENT VEU NECESSARI   
CONSTRUIR UNA NOVA RESIDÈNCIA  
PER A LA GENT GRANL’alcalde, Joan Amat, i la regidora de Sa-

lut, Maria Rosell, van sol·licitar al Servei 
Català de la Salut una millora del servei 
d’atenció a l’usuari de l’Àrea Bàsica de 
Salut de Sant Sadurní, que té la seva 
seu principal al CAP de la capital del 
cava. En l’entrevista que van mantenir 
amb Mònica Almiñana, adjunta a la 
gerència de la Regió Sanitària de Bar-
celona i responsable de l’Alt Penedès, 
Amat i Rosell van informar que l’aten-

ció a l’usuari pateix un notable col·lapse 
i van fer notar la urgència d’augmen-
tar-ne el personal. Els representants 
municipals també es van interessar per 
les obres d’ampliació del Centre d’Aten-
ció Primària (CAP) de Sant Sadurní i 
van ser informats que està previst que 
s’acabin al mes de juliol, per entrar en 
funcionament al setembre. L’ampliació 
del CAP inclou la construcció d’11 noves 
consultes.

FIRMADA L’ACTA PRÈVIA A L’URGENT 
OCUPACIÓ DELS TERRENYS EXPROPIATS A 
FRAGSA DEL COSTAT DE LES VIES DE L’AVE
L’1 d’abril es va fi rmar a l’Ajuntament 
de Sant Sadurní l’acta prèvia a l’ocu-
pació de les fi nques afectades per les 
obres del projecte per a la supressió 
d’activitats perilloses per a la circulació 
ferroviària en el subtram de la línia d’Al-
ta Velocitat Madrid-Barcelona-Frontera 
Francesa al seu pas pel terme municipal 
de Sant Sadurní. Aquesta acta prèvia, 
inclosa dins un expedient d’expropiació 
forçosa per la via d’urgència, va ser fi r-
mada per un representant i un pèrit de 
l’Administració de l’Estat, el represen-
tant d’ADIF (Administrador de Infraes-
tructuras Ferroviarias), l’alcalde de Sant 
Sadurní, Joan Amat, i l’apoderat de la 
fi nca expropiada, Jordi Creixell. Segons 
consta en l’expedient, les dues super-
fícies afectades tenen 5.098 i 7.257 
m2 respectivament, i corresponen ca-
dascuna d’elles a dues franges de ter-
reny d’una amplada de 50 metres, una 
d’elles paral·lela a la via del tren con-
vencional i l’altra paral·lela a la via de 
l’AVE, a comptar des de l’aresta de les 
respectives plataformes.

Per bé que en el document, el repre-
sentant de Fragsa va fer constar la seva 
oposició a l’expropiació, l’Administració 
i ADIF manifesten en el mateix escrit 
que el fet d’haver recollit aquesta opo-
sició no implica que s’accepti ni total-
ment ni parcialment el seu contingut.

L’alcalde, Joan Amat, explica que la 
signatura d’aquesta acta és el pas previ 
a l’execució del projecte d’enderroca-
ment de les instal·lacions de Fragsa a 
Sant Sadurní després de moltes demo-
res a causa dels recursos presentats per 
l’empresa de reciclatge de metalls. 

L’alcalde de Sant Sadurní, Joan Amat, 
i la regidora de Benestar Social, Maria 
Rosell, van plantejar al Departament 
d’Acció Social i Ciutadania de la Gene-
ralitat la necessitat de començar a tre-
ballar per dotar el municipi d’una nova 
residència per a la gent gran. L’actual 
equip de govern considera que la Casa 
dels Avis ja ha arribat al seu límit i que 
l’aplicació de la Llei de la Dependència 
farà que afl orin noves demandes a les 

quals el municipi ha de poder donar res-
posta. Amat i Rosell es van entrevistar 
a fi nals de gener amb el responsable de 
Projectes Estratègics del Departament, 
Josep Cortada, amb l’objectiu de saber 
si la Generalitat és sensible a la deman-
da i destinar uns terrenys a la nova resi-
dència, aprofi tant la revisió del POUM. 
A més de cedir els terrenys per a l’edifi ci, 
l’Ajuntament també es compromet a as-
sumir una part dels costos.

136 SADURNINENQUES      
AL XVIè SOPAR DE LA DONA
Van ser, fi nalment, 136 convilatanes les 
que es van desplaçar el 7 de març fi ns al 
restaurant El Mirador de les Caves per 
celebrar la XVIa edició del Sopar de la 
Dona i compartir amb les seves compa-
nyes un esdeveniment que s’ha convertit 
en una cita molt esperada per a un bon 
nombre de sadurninenques. Totes les as-
sistents van escoltar atentament la lec-

tura del Manifest commemoratiu del Dia 
Internacional de les Dones que enguany 
va anar a càrrec de Pilar Raventós, fi lla 
de Sant Sadurní, que actualment resideix 
i exerceix com a jutgessa de pau a Molins 
de Rei. A l’acte, emmarcat dins la comme-
moració del 8 de març com a diada de la 
dona treballadora, també hi era la regi-
dora d’Igualtat, Maria Rosell. 

PUBLICACIÓ SOBRE EL CONGRÉS   
“DEMOCRÀCIA PARTICIPATIVA DIRECTA”
L’Ajuntament, amb el suport de la Ge-
neralitat i la Diputació, han editat una 
publicació que recull els principals con-
tinguts del 1r Congrés Internacional 
“Democràcia participativa directa”, un 
esdeveniment que va tenir lloc al no-
vembre de 2006 a Sant Sadurní. El llibre 
inclou les diferents ponències, tallers i 
debats del Congrés, així com les seves 
principals conclusions. D’aquesta publi-
cació, se n’han editat 500 exemplars. Les 
persones interessades a disposar d’un 
exemplar es poden adreçar al Servei de 
Participació Ciutadana de l’Ajuntament.

S’EDITA EL LLIBRE SOBRE     
EL PLA DIRECTOR SUPRAMUNICIPAL  
DE SOSTENIBILITAT
El llibre Una iniciativa innovadora en 
l’ordenació del territori: el Pla Director 
Supramunicipal de Sostenibilitat de la 
Mancomunitat de Municipis de l’Alt Pe-
nedès, escrit pel gelidenc Antoni Ferran, 
va ser presentat el passat 11 de febrer 
a l’Escola Intermunicipal del Penedès. 
A més de l’autor del llibre, hi van assis-
tir l’alcalde de Sant Sadurní i president 
de la Mancomunitat Alt Penedès, Joan 
Amat, i el director del Consell Assessor 
per al Desenvolupament Sostenible de 
la Generalitat, Ramon Arribas.

Amat va explicar que el treball di-
rigit i coordinat per Ferran sobre el Pla 
Director Supramunicipal de Sostenibi-
litat va ser utilitzat per a l’elaboració 
del Pla d’Ordenació Urbanística Muni-
cipal (POUM) de Sant Sadurní. Ramon 
Arribas, director del CADS, va qualifi -
car aquest Pla Director com a element 
bàsic de cohesió social i de preservació 
dels sistemes naturals i tradicionals.

Toni Ferran va assenyalar la impor-
tància d’arribar a pactes i acords entre 
els municipis veïns per ordenar el terri-
tori amb una visió de conjunt. 

LA FEINA DE L’AGENT DE PROXIMITAT DE 
LA POLICIA LOCAL ES COMENÇA A NOTAR
Les tasques d’investigació que està desen-
volupant el policia de proximitat d’ençà 
que es va crear han donat ja els primers 
resultats. Així, la intervenció d’aquest 
agent ha permès a la Policia Local reti-
rar 119 pel·lícules pornogràfi ques d’un 
establiment de la vila que les tenia 
ubicades en una prestatgeria al cos-
tat de joguines per a la mainada, amb 
l’agreujant que en les seves portades es 
podien veure imatges explícites de sexe. 
La botiga en qüestió estava infringint el 
decret de la Generalitat que desplega 
la Llei d’Atenció i Protecció dels Infants 
i Adolescents.

La tasca de l’agent de proximitat 
també va ser decisiva per poder confi s-
car, amb només quinze dies de diferèn-
cia, dues partides de material falsifi cat 

al mercat ambulant. En tots dos casos, 
es tractava de bosses, carteres i cintu-
rons de pell falsifi cats de la marca Tous 
que dos venedors ambulants diferents 
estaven oferint en unes parades auto-
ritzades del mercat. 

La Policia Local i els Mossos d’Esqua-
dra van detenir una persona de naciona-
litat senegalesa que feia dies que voltava 
per Sant Sadurní venent pel·lícules i CD 
musicals falsifi cats. A més de detenir 
al presumpte autor d’un delicte contra 
la propietat intel·lectual i de posar-lo a 
disposició judicial, es van confi scar 267 
DVD i 296 CD. L’actuació del policia de 
proximitat arran de l’avís d’un paradista 
del mercat i del propietari d’un videoclub 
de la vila també va ser clau en aquest cas 
per identifi car i detenir l’autor dels fets.
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LA REGIDORA DOLORS MONTSERRAT,  
DIPUTADA AL CONGRÉS DESPRÉS DE  
LES ELECCIONS DEL 9 DE MARÇ
EL PSC GUANYA ELS COMICIS A SANT SADURNÍ PER DAVANT DE CiU

ADIGSA ASSEGURA HAVER ADJUDICAT 
ELS PISOS DE PROTECCIÓ OFICIAL QUE 
ESTAVEN BUITS A LA VILA
L’AJUNTAMENT HO HAVIA EXIGIT DESPRÉS QUE UNA NOIA OCUPÉS PER 
LA FORÇA UN D’AQUESTS PISOS

Tot i que a Sant Sadurní la victòria va 
ser per al PSC, per davant de CiU, i el 
PP va ocupar la tercera posició, la re-
gidora sadurninenca del PP, Dolors 
Montserrat, s’ha convertit en nova di-
putada al Congrés de Madrid després 
de les Eleccions Generals del passat 
9 de març. Montserrat, que és l’única 
diputada penedesenca i que compati-
bilitzarà la nova responsabilitat amb 
la tasca de regidora, anava en cinquè 
lloc a la llista del Partit Popular per la 
circumscripció de Barcelona.

El Partit dels Socialistes de Cata-
lunya (PSC) va obtenir 3.113 vots, el 
47,01% per cent total, una vegada es-
crutat el 100% dels vots emesos a Sant 

Sadurní. En segon lloc, es va situar Con-
vergència i Unió (CiU) amb 1.677 vots, 
el 25,32%, i a continuació el Partit Po-
pular, amb 668 vots, el 10,09%; ERC, 
amb 635 vots, el 9,59%, i Iniciativa per 
Catalunya Verds-EUiA, amb 264 vots, 
el 3,99% dels vots emesos. La resta de 
formacions polítiques van obtenir un 
total de 169 vots. Hi va haver 96 vots 
en blanc i 35 vots nuls. La participació 
va ser del 75,41%. En aquestes elecci-
ons, a Sant Sadurní hi havia un total de 
17 meses electorals repartides en 5 col-
legis electorals. Una de les novetats va 
ser que els veïns del Gat Cendrer van 
anar a votar aquesta vegada al Centre 
Cívic Vilarnau.

MÒNICA GONZÁLEZ, NOVA    
INTERVENTORA DE L’AJUNTAMENT  

Llicenciada en dret i nascuda a Bar-
celona fa 26 anys, Mònica González 
Serra va prendre possessió el passat 
3 de març del càrrec d’interventora de 
l’Ajuntament de Sant Sadurní d’Anoia. 
A diferència del seu predecessor, Cefe-
rino Trigo, que era interventor de Mar-
torell i dedicava unes hores a la setma-
na a Sant Sadurní, González treballarà 

a dedicació completa. La nova inter-
ventora, que fi ns ara estava al Papiol, 
fa només uns mesos que va aprovar les 
oposicions a intervenció i tresoreria per 
a poblacions que tinguin entre 5.000 i 
20.000 habitants. Aquesta funcionària 
amb habilitació de caràcter estatal té 
un nomenament provisional a l’Ajunta-
ment de Sant Sadurní, però diu que la 
seva intenció és presentar-se a la plaça 
quan sigui convocada. La seva funció 
bàsica és la fi scalització interna de tots 
els actes amb contingut econòmic de 
l’Ajuntament, verifi cant que estiguin 
ajustats a la legalitat vigent. Durant els 
darrers mesos, el secretari de l’Ajunta-
ment, Pedro Vizuete, havia exercit pro-
visionalment com a interventor.

L’ocupació el passat 15 de gener per 
part d’una veïna de Sant Sadurní d’un 
dels quatre pisos de protecció ofi cial 
que estaven buits des de feia mesos 
va aguditzar un problema del qual 
l’Ajuntament ja havia alertat repeti-
dament a Adigsa, l’empresa del Depar-
tament de Medi Ambient i Habitatge 
que gestiona els habitatges socials de 
la Generalitat. Arran d’aquest fet, que 
va tenir una àmplia repercussió als 
mitjans, l’Ajuntament va intensifi car la 
seva pressió sobre Adigsa, que és qui té 
la competència, i va demanar una rà-
pida solució del problema. A principis 
d’abril, l’empresa que gestiona aquests 
habitatges socials va fer saber que tots 
els pisos buits –havien arribat a ser set, 
entre els de l’avinguda Francesc Macià 
i els del carrer Montserrat– estaven 
adjudicats o en procés d’adjudicació a 
les persones de la llista d’espera. L’únic 
que no s’ha pogut adjudicar és el que 
va ocupar per la força una noia de la 
vila després de trencar el vidre d’un 
dels pisos de l’immoble dels números 
43-47 de l’avinguda Francesc Macià, al 
barri de La Triola. 

Quan l’Ajuntament va tenir cons-
tància d’aquesta ocupació, l’alcalde, 
Joan Amat, i el regidor d’Habitatge, 
Isidor Rando, van recordar les múlti-
ples gestions que s’havien fet des del 
passat mes de setembre per solucionar 
la incongruència que suposa el fet que 
hi hagi pisos buits malgrat la gran de-
manda d’habitatge social que hi ha en 
l’actualitat a Sant Sadurní. Davant de 
la negativa d’aquesta sadurninenca a 
abandonar el pis, Adigsa va optar per 

presentar una denúncia davant dels 
Mossos d’Esquadra. Amat i Rando tam-
bé van comentar que aquesta persona 
–una mare amb dos fi lls que ara torna 
a estar embarassada– havia sol·licitat 
a l’Ajuntament un pis de protecció ofi -
cial però que no havia aconseguit en-
trar en el concurs d’adjudicació perquè 
no tenia els punts sufi cients. 

L’Ajuntament, que recentment ha 
creat l’Àrea d’Habitatge, considera 
que seria molt positiu que la gestió 
d’aquests pisos es fes des del Consell 
Comarcal i més endavant des del ma-
teix municipi per agilitar els tràmits i 
ser més efectius. 

ÀREA D’HABITATGE

L’objectiu de l’Àrea d’Habitatge és 
facilitar l’accés a l’habitatge de la po-
blació de Sant Sadurní. Una de les seves 
funcions és recollir informació sobre les 
normatives existents, així com els ajuts 
i les subvencions disponibles. Aquest 
nou servei també ha de servir per infor-
mar sobre les promocions d’habitatge 
d’obra nova que hi hagi a la vila sotme-
ses a algun tipus de protecció pública, 
tant si es tracta d’habitatges de compra 
o de lloguer. L’Àrea d’Habitatge es farà 
càrrec de registrar les sol·licituds dels 
ciutadans i estudiar-ne les necessitats, 
a la vegada que recollirà les sol·licituds 
d’associacions de veïns per millorar i 
adaptar els habitatges aprofi tant les 
subvencions que atorga l’Administració 
(muntatge d’ascensors, millores per a 
persones amb discapacitats...). Aquesta 
Àrea d’Habitatge s’ha de convertir en 
un futura Ofi cina Local d’Habitatge.

URBANITZACIÓ DEL CARRER PONT DE  
MONISTROL, AL BARRI DE LA FÀBRICA

Encara que el projecte d’urbanització 
del carrer Pont de Monistrol es va po-
sar en marxa al mes d’octubre, va ser 
al gener quan realment es va iniciar el 
gruix d’una obra que està previst aca-
bar al maig. Aquesta operació urbanís-
tica inclou l’adequació dels accessos al 
barri de la Fàbrica des de la carretera 
de Masquefa (BV-2241) i sobretot de 
l’accés des de la carretera de Piera 
(BV-2242), d’acord amb les directrius 
donades per la Diputació de Barcelona. 
D’altra banda, es transforma un camí 
de terra sense voreres en un carrer ur-
banitzat i asfaltat amb voreres i enllu-

menat públic, amb la qual cosa tindrà 
molta més dignitat.

Les obres inclouen la substitució 
de la xarxa de sanejament actual per 
una xarxa separativa per a l’evacuació 
d’aigües residuals i pluvials, a banda de 
la millora de les xarxes de subministra-
ment d’aigua potable, energia elèctri-
ca i telecomunicacions. Aquestes obres 
van ser adjudicades per 229.990 euros 
a l’empresa Electrifi cacions Manre-
sanes SA (Elecman). El carrer Pont de 
Monistrol està situat al barri la Fàbrica, 
a la Colònia Pons, a la cruïlla entre les 
carreteres de Masquefa i de Piera.
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que s’emporti un llibre o un còmic per 
llegir de la Biblioteca podrà emplenar 
una butlleta escrivint la seva opinió so-
bre el llibre que més li ha agradat. Cada 
tres mesos des de la Biblioteca es farà 
un sorteig amb totes les butlletes par-
ticipants del trimestre i el guanyador 
s’endurà com a premi un lot de llibres 
de regal.

EL CONSELLER MARAGALL POSA L’INTER 
COM A REFERENT EDUCATIU DE   
CATALUNYA

El model educatiu de l’Escola Intermu-
nicipal del Penedès, amb seu a Sant Sa-
durní, és un “referent imprescindible de 
l’ensenyament català”, segons va dir el 
conseller d’Educació de la Generalitat, 
Ernest Maragall, durant l’acte de pre-
sentació del llibre sobre els primers 25 
anys d’aquest centre de secundària de 
la Mancomunitat Alt Penedès. Al costat 
del conseller hi havia els tres alcaldes 
que ha tingut Sant Sadurní durant els 
25 anys d’història de l’Inter: Carles Que-
rol, Marcel Gabarró i Joan Amat; a més 
del director del centre durant aquest 
llarg període de temps, Lluís Massana, i 
els dos autors del llibre 25 anys d’Escola 
Intermunicipal del Penedès. Una experi-
ència pedagògica, Martí Ribas i Ricard 
García.

Maragall no va estalviar elogis a 
l’Inter i va assegurar que es tracta d’una 
experiència de caràcter únic. També va 
dir que aquest llibre s’hauria de distri-
buir per totes les escoles i instituts de 
Catalunya per facilitar el coneixement 
del seu singular model educatiu. El 
conseller va destacar especialment la 
tasca feta pel director, Lluís Massana, i 
la seva manera de concebre la direcció 
d’un centre escolar, a la vegada que va 
posar l’accent en l’exemple d’autonomia 
de centre de l’Escola Intermunicipal. En 
aquest sentit, Maragall va remarcar la 
capacitat de prendre decisions de ma-
nera mancomunada entre els ajunta-
ments i la comunitat educativa d’un ter-

ritori. El conseller d’Educació, que també 
va afegir que el CEIP Jacint Verdaguer 
era “una altra meravella”, va concloure 
que segurament els nens i els joves de 
Sant Sadurní són “els més ben educats 
de Catalunya”.

Per la seva banda, l’alcalde de Sant 
Sadurní i president de la Mancomunitat 
Alt Penedès, Joan Amat, va reconèixer 
públicament que Sant Sadurní i els mu-
nicipis de la rodalia disposaven d’una 
escola del prestigi de l’Inter gràcies a la 
tasca feta per les dues persones que van 
ocupar l’Alcaldia de la capital del cava 
abans que ell, Carles Querol i Marcel Ga-
barró. El primer alcalde de l’actual etapa 
democràtica, Carles Querol, va celebrar 
que al cap de 25 anys els quatre pilars 
de l’Escola Intermunicipal del Penedès 
siguin el seu caràcter de centre públic, 
la seva catalanitat, la seva laïcitat i el 
fet de ser una escola de qualitat. Marcel 
Gabarró, que era regidor d’Ensenyament 
quan es va posar en marxa l’Inter, es va 
mostrar molt satisfet que els principals 
continguts d’aquest projecte també es-
tiguin recollits en el document de bases 
per a la Llei d’Educació de Catalunya.

El llibre ha estat dissenyat per Martí 
Farré, exalumne del centre, que ha fet 
un disseny molt atrevit, i ha estat editat 
per Andana. Es ven a la secretaria de 
l’Inter al preu de 8 € (acompanyat pel 
DVD dels 25 anys) i també es pot trobar 
a les llibreries Jepi i La Rondalla, de Sant 
Sadurní. 

MILLORES A L’APARCAMENT PÚBLIC DE 
L’ATENEU AMB UN PLA D’OCUPACIÓ

Els Serveis Comunitaris de l’Ajuntament, 
mitjançant un Pla d’Ocupació concedit 
per la Generalitat, han abordat l’arran-
jament de l’entrada de l’aparcament 
públic de l’Ateneu, una obra que s’ha 
desenvolupat al llarg de set mesos. El 
Pla d’Ocupació va permetre donar feina 
durant sis mesos a 4 peons d’obra, uns 
operaris que es van complementar amb 
els 4 ofi cials que hi va posar l’Ajunta-
ment. A més de formar-se en temes de 
construcció, també van aprendre altres 
ofi cis, com ara jardineria, serralleria, 

electricitat i pintura. L’activitat s’havia 
iniciat al juliol del 2007 i es va comple-
tar aquest mes de febrer. Com a resultat 
d’aquests treballs, s’han ampliat el nom-
bre de places disponibles per a aparca-
ment i s’ha millorat una zona bastant 
degradada, amb nous parterres i espais 
de jardineria.

D’altra banda, des del mes de febrer 
l’aparcament públic de l’Ateneu tanca 
unes hores de la nit. La Policia Local 
s’ocupa de tancar la porta d’accés a 
l’aparcament a les 2:55 de la matina-
da els dies laborables i a les 3:25 els 
divendres, dissabtes i vigílies de festius. 
La reobertura de la porta és a les 7 de 
la matinada. Aquesta mesura, consen-
suada entre l’Ateneu i la Regidoria de 
Governació de l’Ajuntament, s’ha pres a 
petició de l’Ateneu i amb la fi nalitat de 
garantir el descans nocturn dels veïns i 
evitar aldarulls.‘LES RUTES MODERNISTES A PROP DE  

BARCELONA’ VAN CELEBRAR LA SEVA 
13ª TROBADA A LA VILA
Una trentena de representants de 
bona part dels 9 territoris de l’entorn 
de Barcelona, que agrupen un total 
de 16 rutes modernistes, es van trobar 
el passat 29 de febrer a Sant Sadurní. 
La sessió va estar presidida per la re-
gidora de Turisme de l’Ajuntament de 
Sant Sadurní, Esther Parellada; el Co-
missionat de Turisme de la Diputació 
de Barcelona, Francesc Vila; pel cap de 

l’Ofi cina Tècnica de Turisme de la Dipu-
tació, Sergi Vilamala, i pel director del 
Programa de Rutes Culturals, Jaume 
Jornet. El Patronat de Turisme de Sant 
Sadurní va exercir d’amfi trió d’aquesta 
13ª Trobada de “Les rutes modernistes 
a prop de Barcelona” que va constar 
d’una jornada tècnica al Casal d’Enti-
tats i d’una visita al conjunt modernis-
ta de Can Codorniu.

‘RACÓ DE LES RECOMANACIONS’    
A LA BIBLIOTECA

A partir del mes 
d’abril la Biblioteca 
Municipal Ramon 
Bosch de Noya en-
ceta un nou pro-
jecte d’animació 
a la lectura per a 
infants, és el Racó 

de les Recomanacions. Cada nen o nena 

L’ARC DEL PONT ROMÀ RECONSTRUÏT I 
REUBICAT AL SEU ANTIC EMPLAÇAMENT

Des de fi nals de febrer, l’Arc del Pont 
Romà, un dels elements arquitectònics 
més singulars de la vila, torna a estar 
en el seu antic emplaçament, al fi nal 
del carrer Església, a tocar de la plaça 
que porta el seu nom. Malgrat que les 
seves dimensions no permeten que hi 
passi per sota un camió o un vehicle de 
bombers, l’Ajuntament es va decantar 
per situar-lo en aquest simbòlic indret 
després d’escoltar la petició de nom-
broses persones de la vila que defensa-
ven aquesta ubicació. Desmuntat l’any 
1960, precisament per permetre el pas 
de vehicles pesants, i guardat durant 
més de 40 anys al magatzem municipal, 
l’arc torna a ser visible després d’una 

acurada reconstrucció i de la incorpo-
ració d’uns contraforts de formigó blanc 
que en garanteixen l’estabilitat i la se-
guretat. Les obres, que inclouen una 
il·luminació especial pendent de col-
locació, han tingut un cost d’uns 27.000 
euros i s’han fet de manera paral·lela a 
la reforma dels carrers Església i Fon-
tanilles, un projecte que ha rondat els 
150.000 euros.

L’Arc del Pont Romà és un portal que 
es va construir el 1650 per tancar la vila 
al sector ponent, al fi nal del carrer Cava-
llers, als Quatre Cantons. Després es va 
traslladar a la Torre de les Aigües, a l’ac-
tual carrer Jacint Verdaguer, i fi nalment 
es va acabar ubicant al fi nal del carrer 
de l’Església, i era conegut com l’Arc del 
capdavall de la vila.

L’arc actual ha crescut uns 20 centí-
metres respecte a l’original per facilitar 
el pas de vehicles i ambulàncies pel seu 
interior. Aquest tram del carrer Església 
està pensat sobretot per als vianants i 
el trànsit serà restringit, per bé que ac-
tualment els vehicles hi poden circular 
lliurement.
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AUDITORIA

UNA AUDITORIA INDEPENDENT AVALA LA SITUACIÓ FINANCERA DE L’AJUNTAMENT

A FINALS DEL 2006 L’AJUNTAMENT 
TENIA UN ENDEUTAMENT NET,  
SEGONS AUDITORIA,   
DE 4.940.571 EUROS

L’Ajuntament de Sant Sadurní va en-
carregar a RSM Gassó Auditores una 
auditoria economicofi nancera sobre 
el balanç de situació de la corporació 
municipal a 31 de desembre del 2006, 
el darrer any de l’anterior legislatura, 
tal com ja havia fet anteriorment sobre 
els balanços del 1994, 1998 i 2002. 
En aquesta ocasió, els auditors externs 
han confi rmat que l’endeutament net 
de l’Ajuntament és de 4.940.571. En el 
seu informe, Gassó Auditores confi rma 
que el balanç de situació de l’exercici 
2006 expressa la imatge fi del del pa-
trimoni i de la situació fi nancera de 
l’Ajuntament. Només es troba a faltar 
que l’Ajuntament no disposi d’un in-
ventari actualitzat del seu immobilit-
zat, ni en practiqui amortitzacions. En 
aquest sentit, el secretari municipal, 
Pedro Vizuete, que també ha exer-
cit d’interventor en funcions durant 
alguns mesos, fa notar que el 27 de 
març del 2007 el Ple de l’Ajuntament 

va aprovar la rectifi cació de l’inventari 
de béns immobles de la corporació, a 
data 31 de desembre del 2006, amb 
els valors proposats pels tècnics muni-

cipals. D’altra banda, Vizuete afegeix 
que en el tancament de l’exercici 2007 
es van realitzar dotacions d’amortitza-
ció conforme als criteris de la Sindica-

tura de Comptes de Catalunya. Pel que 
fa als treballs que resten pendents, in-
forma que està previst que s’iniciïn de 
manera immediata. 

ACTIU, PASSIU I ENDEUTAMENT NET

Concepte Saldo 31-12-2002 % Saldo 31-12-2006 %

ACTIU

Deutors 1.069.407,00 32% 1.184.297,00 24%
Tresoreria 2.225.642,00 68% 3.728.815,00 76%

Total actiu 3.295.049,00 100% 4.913.112,00 100%

PASSIU

Llarg termini 5.855.573,00 81% 6.661.029,00 68%
Creditors 624.945,00 9% 2.525.081,00 26%
Entitats públiques 110.534,00 2% 92.797,00 1%
Altres creditors 119.440,00 2%   69,00 0% 
Fiances i dipòsits 188.035,00  3% 574.707,00 6%
Altres 318.437,00 4% 0,00 0% 

Total passiu 7.216.964,00 100% 9.853.683,00 100%

Endeutament net (3.921.915,00)  (4.940.571,00)
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LA RÀTIO DE SOLVÈNCIA   
ÉS  SATISFACTÒRIA

En els gràfi cs que s’adjunten es pot 
veure la situació de l‘endeutament net 
de l’Ajuntament, és a dir, la diferència 
que hi ha entre l’actiu (tot el que és 
realitzable) i el passiu (tot el que és 
exigible), en les dates que s’han aga-
fat com a referència.

Val a dir que aquest endeutament 
net també inclou una pòlissa de crèdit 
de 900.000 euros que l’Ajuntament 
tenia contractada a 31 de desembre 
del 2006 amb l’objectiu de fer front a 
possibles tensions de tresoreria, però 
que no va haver de ser utilitzada en 
l’exercici 2006.

Una altra dada a tenir en comp-
te és que el capital viu (els deutes a 
entitats fi nanceres per préstecs d’in-
versions i a curt termini) respecte 
als ingressos corrents liquidats del 
pressupost de l’Ajuntament era del 
67,95%. Aquesta és una xifra positi-
va perquè legalment el porcentatge 
d’endeutament de l’Ajuntament no 
pot ser superior al 110%. Quan es su-
pera aquest percentatge l’Ajuntament 
està obligat a demanar autorització a 
la Generalitat de Catalunya si necessi-
ta contractar un altre préstec. 

D’altra banda, de les anàlisis in-

ternes de l’evolució de l’endeutament 
net respecte als ingressos corrents 
es desprèn que la tendència ha estat 
positiva. Si el 1994 era del 158,60%, 
fet que va obligar a abordar un Pla de 
Sanejament, a partir d’aleshores s’ha 
anat rebaixant aquest percentatge i 
es va acabar el 2006 amb un 44,30%, 

la situació més favorable dels darrers 
12 anys.

Internament s’ha analitzat tam-
bé la relació existent entre les dis-
posicions (capítol 9 d’ingressos) i les 
amortitzacions de préstec (capítol 
9 de despeses). Durant el període 
2003-2006, els ingressos procedents 

d’operacions de crèdit a llarg termini, 
els quals han permès el fi nançament 
d’inversions, han ascendit a la quan-
titat de 6.463.329,81 euros. Durant 
el mateix període, l’amortització de 
préstecs a llarg termini ha estat de 
4.434.175,89 euros, i això incideix 
sobre l’endeutament net.

CONCEPTE IMPORT PERCENTATGE

  RECURSOS ORDINARIS  DE L'/DEL :

  a) Ajuntament 10.359.448,55

  b) Patronat Assistència Social 1.213.117,26

  c) Patronat Fundació Vila St. Sadurní 2,19

  d) Patronat  Parera 21.929,78

  e) Patronat de Turisme 223.253,77

       Consolidació -214.101,40

S   u   m   a 11.603.650,15

  CAPITAL VIU A DATA 31.12.06  

a) A llarg termini 7.884.727,16 viu + pendent disposar

b) A curt termini 0,00

S   u   m   a 7.884.727,16 67,95%

PES ESPECÍFIC DEL CAPITAL VIU RESPECTE ALS INGRESSOS CORRENTS

CONSOLIDATS DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST GENERAL DEL 2005
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BONIFICACIONS I BENEFICIS FISCALS APLICABLES A LES ORDENANCES     
I LES TAXES MUNICIPALS

BONIFICACIONS

Impost sobre Béns Immobles
L’Ajuntament ha decidit voluntàriament fi xar una bonifi cació del 20% per a les famíli-
es nombroses (les que tenen 3 o més fi lls). També s’ha aplicat una bonifi cació del 50% 
per als immobles que són objecte d’activitat de les empreses d’urbanització, construc-
ció i promoció immobiliària i no fi gurin entre els béns del seu immobilitzat.

Impost sobre Activitats Econòmiques
S’apliquen els benefi cis fi scals que estan regulats per llei. En alguns casos s’han de 
sol·licitar i en altres s’apliquen d’ofi ci.

Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica
Una bonifi cació del 100% per als vehicles que tinguin una antiguitat de 25 anys i per 
als vehicles històrics. També una bonifi cació del 75% per als vehicles de motor elèc-
tric, vehicles híbrids amb motor d’explosió i elèctrics i vehicles de motor que utilitzen 
fonts que no provinguin d’hidrocarburs, tret dels que utilitzen gas natural o gas butà.

Impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana
Una bonifi cació del 50% en les transmissions de terrenys, i en la transmissió o cons-
titució de drets reals de gaudiment limitatius del domini, realitzades a títol lucratiu 
per causa de mort a favor dels descendents i adoptats, els cònjuges i els ascendents i 
adoptants.

Taxa pels serveis de les Escoles Bressol Municipals
Una bonifi cació del 20% de les quotes d’assegurança i material per a aquelles famílies 
que tinguin a l’escola un segon fi ll, i del 40% a partir del tercer fi ll.

Taxa pel servei de Teleassistència Domiciliària
Una exempció del 100% per a les persones amb ingressos mensuals inferiors a 539,08 
euros.

Taxa per Recollida Domiciliària d’Escombraries i servei de Deixalleria
Una reducció de fi ns al 50% als jubilats, pensionistes i persones d’escassa capacitat 
econòmica. Una bonifi cació del 30% a les unitats de local o habitatge que utilitzin 

L’IMPOST DE BÉNS IMMOBLES I LA TAXA D’ESCOMBRARIES, EN DOS TERMINIS

un mínim de 24 vegades l’any la Deixalleria Municipal. Una bonifi cació del 15% a 
les diverses tipologies de comerç més grans que una unitat de local que facin ús de la 
Deixalleria un mínim de 24 vegades l’any, que es pot ampliar amb un altre 15% de 
la quota si realitzen accions per a la reducció del volum de residus generats. Una bo-
nifi cació del 30% als contribuents que s’autogestionen la fracció orgànica de residus 
(autocompostatge). 

Taxa pel servei del Centre Públic Municipal Mainada

Una bonifi cació de fi ns al 80% quan els ingressos no sobrepassin el doble del salari 
mínim interprofessional o quan concorrin circumstàncies especials de caràcter econò-
mic que ho justifi quin.

Preu públic dels serveis de Publicitat a Ràdio Sant Sadurní   
i al programa de Fires

Es poden establir bonifi cacions en el cas de les entitats o associacions, així com també 
a les empreses o institucions que col·laborin en els actes festius que es difonguin en 
el programa de Fires.

Preu públic dels serveis de la Piscina Municipal

Una bonifi cació del 100% als menors de 3 anys. Preus especials per als menors de 16 
anys i els majors de 60 anys. En el cas de famílies nombroses de pares i 3 fi lls menors de 
18 anys que tinguin el carnet acreditatiu, s’aplicarà una bonifi cació del 60%. Aquesta 
bonifi cació s’elevarà al 65% amb 4 fi lls menors de 18 anys i al 70% amb 5 o més fi lls 
menors de 18 anys. Hi ha un 20% de bonifi cació per als minusvàlids, jubilats i pensi-
onistes, i un 10% per als socis familiars que tinguin algun dels seus membres minus-
vàlids, jubilats o pensionistes. Una bonifi cació del 10% als que tinguin el Carnet Jove. 
També hi ha una bonifi cació del 5% en la modalitat mensual d’hivern quan es paguen 
dos mesos d’un sol cop i una bonifi cació del 10% si es paguen tres mesos de cop.

Taxa del servei del Bus Urbà

Una bonifi cació del 100% als jubilats, majors de 65 anys i persones amb un grau de 
discapacitat igual o major al 33%. Una tarifa especial per als estudiants. 

El Ple de l’Ajuntament va acordar que enguany tots els convilatans pagaran l’Im-
post de Béns Immobles (IBI) i la Taxa per la Recollida d’Escombraries en dos terminis. 
La resta d’impostos i taxes es continuaran pagant en un únic termini, a no ser que hi 
hagi una sol·licitud expressa de diferir el seu pagament, però aleshores el ciutadà haurà 
de fer front a un recàrrec.

En el cas concret dels dos impostos que l’Ajuntament ha decidit dividir en dues frac-
cions, cal dir que el primer pagament de l’IBI i la Taxa d’Escombraries s’haurà de fer entre 
el 3 d’abril i el 3 de juny, mentre que el segon es farà entre el 4 de setembre i el 4 de 
novembre.

El calendari fi scal del 2008 indica que entre el 3 d’abril i el 3 de juny s’haurà de 
fer efectiva la Taxa per Entrada de Vehicles (Guals) i la Taxa per Exhibició de Rètols, 

a més del primer pagament de l’IBI i la Taxa d’Escombraries. D’altra banda, entre el 4 
de setembre i el 4 de novembre s’ha de pagar l’Impost sobre Béns Immobles Rústics i 
l’Impost sobre Activitats Econòmiques, a banda del segon pagament de l’IBI i la Taxa 
d’Escombraries.

Tots els impostos i taxes poden ser pagats en efectiu al banc o caixa amb el rebut 
que el ciutadà rep a casa seva, o bé optar per la domiciliació bancària. L’Ajuntament 
de Sant Sadurní té delegat en l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació el 
seguiment de tots aquests pagaments.

Per a qualsevol dubte o per ampliar la informació, els convilatans es poden posar 
en contacte amb els Serveis Econòmics de l’Ajuntament i amb l’Ofi cina d’Atenció Ciu-
tadana de l’Ajuntament, a l’edifi ci de la Casa de la Vila, o amb l’Organisme de Gestió 
Tributària de la Diputació, ubicat al carrer Sant Antoni, 59. 
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OPINIÓ

EL PRESSUPOST I L’AIGUA: DUES NECESSITATS   
BÀSIQUES
Grup Municipal de CiU

El pressupost municipal. És una eina necessària per fer avançar el municipi. El 
pressupost ordinari és imprescindible per continuar comptant amb uns serveis 
de qualitat, mentre que el fet de no disposar del pressupost d’inversions suposa 
impediments per a la realització d’obres d’infaestructures així com d’altres impor-
tants actuacions al carrer. No es tracta de ser tremendistes, sinó de ser realistes i 
sobretot d’esforçar-se a trobar-hi solucions. 

Atesa l’actual confi guració de l’Ajuntament, a CiU som conscients que resulta 
imprescindible l’acord amb la resta de les forces que formem el Ple municipal. 
Això ha de voler dir que les apostes polítiques no s’han d’estavellar amb posicio-
naments inamovibles, demostrant així que la vertadera prioritat dels grups polí-
tics és i ha de ser l’interès general de la població de Sant Sadurní. 

L’aigua. El canvi climàtic es va confi rmant i els pitjors pronòstics de manca 

d’aigua lamentablement s’estan complint. La meteorologia no ha estat benèvo-
la i ens cal, per tant, adaptar-nos a la nova cultura de l’aigua. Hem de prendre 
consciència que l’aigua és un recurs limitat i bàsic, sinó el més bàsic, i ens cal fer 
pedagogia sobre el seu bon ús. Els petits esforços de molts representen grans fi tes, 
i en aquesta línia s’està treballant des del Govern municipal.

La gestió de la crisi feta per l’actual Govern de la Generalitat ens ha de fer 
refl exionar als polítics. La manca de comunicació amb la població, la realització 
d’errors immensos i les carències i ambigüitats detectades en tot el procés han 
resultat fi nalment nefastes. Aquesta actitud s’ha tornat en contra dels partits que 
governen la Generalitat i de la demagògia que utilitzaven en contra dels governs 
de CiU en boicotejar qualsevol iniciativa per gestionar el repartiment de l’aigua. 
La falta de previsió la paga ara el ciutadà.

Entenem que s’imposa un gran pacte de país sobre infraestructures essencials 
que eviti noves disputes entre les diferents forces polítiques. Nosaltres, des de 
Convergència i Unió, hi estem disposats. Tothom pot dir el mateix?

LA PARÀLISI DE CiU-AMI PASSA FACTURA      
I EL PSC TRIOMFA
Grup Municipal del PSC

La paràlisi i estancament de l’Ajuntament és una trista realitat i la crisi de l’equip de 
govern, preocupat per mantenir la cadira, costi el que costi, és un fet alarmant. Ho 
refl ecteix: un govern sense idees i sense un veritable programa, comissions i plens 
municipals sense qüestions a tractar, moltes preguntes i explicacions sense aclarir, 
greus contradiccions entre CiU i AMI en els equipaments i inversions a efectuar, o el 
“prenc nota” com a resposta sistemàtica als veritables problemes de la vila. 

Tot plegat, està comportant que no tinguem un pressupost aprovat per a l’exerci-
ci 2008, havent de prorrogar-se el de l’exercici anterior, que no s’haguessin sol·licitat 
les subvencions fortes per a abordar les grans inversions, amb el risc de perdre-les i 
el lamentable estat d’abandonament que pateixen els serveis i les àrees de gestió 
del nostre municipi. Els únics responsables del desgavell són el govern bipartit de 

CiU-AMI que presideixen l’Ajuntament, evidenciant una absoluta incapacitat per a 
portar a terme la tasca a la qual es van comprometre i presentant com a únic recurs 
el confl icte i la tergiversació, així com la censura en les mocions i la participació 
ciutadana, per tal que no es destapin les seves mancances. Que ningú ens enganyi! 
Aquest govern ni es posa les piles, ni sap dialogar o trobar consensos, ni té cap full 
de ruta per a Sant Sadurní.

Finalment, cal destacar el triomf aclaparador de les posicions socialistes en les 
passades eleccions generals, produint-se un increment espectacular dels vots del 
PSC, tant a Sant Sadurní com a Catalunya. Amb aquests resultats no hi ha dubte 
que s’ha contribuït decisivament a mantenir un govern estable, progressista i d’es-
querres que està disposat a avançar en els drets socials i personals dels ciutadans 
i és sensible a la identitat i sentiments propis de Catalunya, defugint i enterrant 
defi nitivament els confl ictes territorials que, malauradament, s’havien instaurat en 
el marc polític espanyol.    
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NOU MESOS DE PARÀLISI
Grup Municipal d’ERC
Tots els temes importants que estaven pendents a fi nals del 2007 ho estan encara 
ara:

Pressupost 2008. Les dues reunions que l’equip de govern ha fet amb ERC el 
2008 no han servit per apropar cap posició. Ja vam advertir que entre les despe-
ses que no es comptabilitzaven i els ingressos de construcció “infl ats” es creava un 
pressupost estructuralment defi citari. Mentre en les inversions la incapacitat per 
consensuar-les és evident, menystenint aquelles que s’havien aprovat a l’anterior 
legislatura amb els seus propis vots. Potser que portin l’etiqueta d’Esquerra és el 
que els fa nosa.

Can Ferrer del Mas. Cap notícia ni del projecte executiu ni de les pretensions 
de CiU i AMI. El que sembla més clar és que la subvenció de 200.000 € aconsegui-
da l’any 2003 està perduda i “el castell dels Moros” es precipitarà a la ruïna més 
absoluta. Altres inversions pressupostades en el 2007 i que encara no s’han acabat 
o fi ns i tot no han començat són l’enjardinament del Polígon de Can Ferrer II (amb 

36.000 € de pressupost i 18.000 € de subvenció) i la urbanització del barri de 
Can Romeu (amb 250.000 € de pressupost i 100.000 € de subvenció). La desídia, 
la inhibició i la incompetència poden costar cares a la vila.

Escola Municipal de Música. La batalla entre CiU i AMI per decidir la ubicació 
de l’escola difereix permanentment l’activació dels 120.000 € pressupostats. La 
situació arriba a extrems ridículs, ja que l’opció de L’Índex només la defensa AMI, 
mentre que La Llar ho defensem la resta de grups municipals.

Fassina de Can Guineu. Si al gener l’alcalde manifestava que al Ple de febrer 
s’aprovarien les bases de concurs de Can Guineu i el Patronat aprovava fer el pro-
jecte executiu, ara sabem que les bases no s’han dut ni al Ple del març i que el 
projecte executiu s’ha paralitzat: un Govern fora de rumb!

Nova entrada a l’autopista. Feia anys que se sabia d’una proposta per instal-
lar cabines de pagament als seus accessos. Això comporta un “excalèxtric” que 
afectarà diverses hectàrees de terreny. El cas més greu és que l’Ajuntament no ha 
al·legat perquè des de l’inici de la legislatura s’ha desentès del procés, assaben-
tant-se de l’opció escollida un cop fi nalitzat.

APOSTEM DE VALENT PEL PACTE PER LA MOBILITAT
Grup Municipal d’AMI/EPM
AMI/EPM està especialment preocupat pel tema de la mobilitat. Preocupació molt 
lligada tant a temes de sostenibilitat, consum d’energia i cura del medi que ens en-
volta com a aspectes socials. Finalment, no ens oblidem que està relacionada amb 
l’escalfament del nostre planeta. 

Com en altres temes, AMI/EPM considera necessària la participació dels ciuta-
dans en la presa de decisions. Per això vàrem donar suport al procés de participació 
que va trobar respostes per a aconseguir una mobilitat sostenible, i es va concretar 
en el Pacte per la Mobilitat. 

Recordem els punts més importants:
- Millorar la seguretat viària i reduir el risc d’accident per als vianants.
- Donar prioritat als sectors d’edat més febles i amb major risc de patir un acci-

dent. Un exemple serien els camins escolars.
- Aconseguir un espai públic a l’abast de tothom, en el qual qualsevol ciutadà 

pugui desplaçar-se sense barreres arquitectòniques o urbanístiques.

- Afavorir les relacions socials i la convivència ciutadana tot fomentant el con-
tacte humà i potenciant la vida comercial i lúdica dels barris.

- Atorgar als desplaçaments a peu un paper protagonista en la mobilitat urba-
na, a l’objecte d’afavorir un entorn urbà més tranquil i segur.

- Fomentar un ús més racional del cotxe i promoure la seva utilització compar-
tida.

- Actuar per reduir les emissions contaminants i el soroll amb l’objectiu
de crear un entorn urbà més saludable i de qualitat.

- Posar a l’abast de tots els ciutadans una xarxa de transport públic col·lectiu 
àmplia i en bones condicions.

Ara cal fer un pas endavant redactant el Pla de Mobilitat, defi nint el concepte 
de mobilitat d’avui i de demà, tenint en compte el pacte com a base de sortida.

Aquest pla necessita el suport de tots i totes i per això demanem un procés actiu 
i participatiu de la ciutadania. Conjuntament dissenyarem aquella vila que rebran 
els nostres fi lls. 

No volem posar fi  a aquest article sense donar la nostra felicitació a la Sra. Do-
lors Montserrat pel seu càrrec com a diputada al Parlament de l’Estat. 

CONTINUA EL VIATGE A ÍTACA
Grup Municipal del PPC
Després de les eleccions generals del març Ulisses continua amb el seu periple per 
aigües oceàniques. La nimfa Calipso, amb els seus enganys, ha aconseguit convèn-
cer el viatger perquè s’estigui uns anys més a la seva illa mentre promet immortali-
tat i l’eterna joventut.

A Catalunya el Carmel, Rodalies RENFE, els escàndols del Tripartit... no han es-
tat raó sufi cient contra l’estratègia amenaçant “si tú no vas, ellos vuelven” que ha 
volgut induir el PSC en el país. No és necessari fer propostes serioses o solucionar els 
problemes dels electors: la clau són la mentida i la por.

Sembla que el missatge nacionalista està passat de moda i (ja no és cool) co-
mença a fer tuf a ranci. Les naus nacionalistes tornen a port mentre la gran casa 
nacionalista de CiU, perdent vots, manté la dignitat sense aconseguir resultats 
útils. Les naus d’ERC s’han enfonsat a les profunditats més obscures de les urnes 
perdent més del 60% dels vots i, com fa no gaire temps, la principal ocupació de la 
seva direcció és abandonar el govern català per repartir-ne les quatre naus que els 
queden.

Els comunistes s’han estrellat i el vot residual d’ICV s’eternitza en la seva línia 
inservible i poc representativa, que fa servir el govern de torn per aconseguir la 
majoria.

Per la seva banda, el PP ha aconseguit augmentar la seva representació cata-
lana en vots i en percentatge. 

A retruc d’aquestes eleccions és el primer cop que Sant Sadurní té una diputa-
da al Congrés que treballarà pel poble i per la comarca: la nostra regidora Dolors 
Montserrat.

Amb tota seguretat serà el moment de fer propostes per millorar l’Alt Penedès 
i Sant Sadurní.

En resum, ens esperen quatre anys durs. Si la legislatura anterior ha estat entre-
tinguda, posar Bono davant del Congrés ens indica el tipus de talante negociador 
que volen oferir el PSOE durant els propers anys. Hem d’afegir la situació econòmica 
a la incompetència en aquesta matèria demostrada pels socialistes en tots els seus 
governs. Que ens agafi n confessats!!!

El camí a Ítaca continua, mentre Penélope espera i cada dia te més preten-
dents.
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REGIDORIES

BENESTAR SOCIAL
L’AJUNTAMENT OBRE EL PLA  
MUNICIPAL D’IGUALTAT A LA  
CIUTADANIA

La Regidoria d’Igualtat de l’Ajuntament 
de Sant Sadurní ha decidit obrir a la 
participació de la ciutadania les reuni-
ons per a l’elaboració del Pla Municipal 
d’Igualtat que fi ns ara estaven reserva-
des bàsicament als regidors i tècnics 
municipals. Les darreres trobades es 
faran al Casal d’Entitats, de 9 a 11 del 
matí, el 23 d’abril (salut integral) i el 7 
de maig (organització municipal). 

L’elaboració del Pla Municipal d’I-
gualtat de Sant Sadurní d’Anoia es va 
endegar a fi nals del 2007. Les perso-
nes que desitgin assistir a les reunions 
del Pla Municipal d’Igualtat han de 
facilitar les seves dades de contacte 
a través del telèfon 93 891 30 29 o 
bé mitjançant un missatge a l’adreça 
de correu electrònic: igualtat@sant-
sadurni.cat. 

D’altra banda, la Regidoria d’Igual-
tat ha incorporat aquest 2008 un 
agent d’igualtat per un període de dos 
anys. L’arribada d’aquesta persona ha 
estat possible gràcies al conveni fi rmat 
pel Departament de Treball de la Ge-
neralitat i la Diputació de Barcelona. 
Carme Vilarmau s’incorpora sense cap 
cost per a l’Ajuntament.

PREMI DE RECERCA SOBRE LA DONA 
SADURNINENCA ADREÇAT A  
BATXILLERS

La Regidoria d’Igualtat de l’Ajunta-
ment de Sant Sadurní ha convocat el 
I Premi al treball de recerca de Batxille-
rat sobre la dona sadurninenca. Aques-
ta iniciativa va adreçada als alumnes 
que durant el curs 2008-09 estiguin 
matriculats a 2n de Batxillerat, i és per 
això que hi ha temps per lliurar la do-
cumentació sol·licitada fi ns al 25 de fe-
brer del 2009. L’objectiu és visualitzar 
i donar rellevància a la contribució de 
les dones en la confi guració de l’actu-
al realitat cultural, social i econòmica 
de Sant Sadurní d’Anoia. S’han previst 

dos premis, un PC portàtil per a l’autor 
o autora del treball i una PDA per al tu-
tor o tutora del treball de recerca.

L’ÀMPLIA OFERTA D’ACTIVITATS I 
SERVEIS DEL CENTRE CÍVIC  
VILARNAU

El Centre Cívic Vilarnau ofereix al con-
junt dels ciutadans de Sant Sadurní un 
seguit d’espais i activitats: 

Ludoteca-espai infantil. Adreçada 
a nens i nenes de 3 a 10 anys, funciona 
de dilluns a divendres de 17’30 a 20 
h. El grup de petits (de 3 a 6 anys) hi 
van els dilluns, dimecres i divendres, i el 
grup de grans (de 7 a 10 anys) els di-
marts, dijous i divendres. 

Espai Jove. Adreçat a joves d’11 a 
18 anys, funciona de dilluns a divendres 
de 17’30 a 20 h. Aquest espai disposa 
d’una hora d’estudi i, per tant, es neces-
sita la prèvia concertació amb el tutor/a 
de l’escola per poder assistir-hi.

Sant Jordi. El 23 d’abril, hi haurà 
portes obertes del Centre Cívic, i per 
celebrar la diada es farà un berenar 
popular amb xocolatada per a tothom. 
També hi haurà l’espectacle infantil 
Reality Txoff a càrrec de la companyia 
Mamacaca.

Espai Dona. Amb cursos per a 
adults (cuina avançada, cuina per a 
principiants, patchwork, manualitats, 
gimnàstica de manteniment...).

Gent gran. A fi nals del 2007, es va 
fer un taller de telèfons mòbils.

Altres serveis. Punt de connexió a 
internet: de dilluns a divendres de 15 
a 21h. Torns de 30 min. Servei gratuït. 
Lloguer/cessió de sales. Fons documen-
tal del Centre d’Informació a la Dona.

PROMOCIÓ
ECONÒMICA I
OCUPACIÓ

MOBILITAT
BUS URBÀ GRATUÏT PER A ALGUNS 
COL·LECTIUS I REDUCCIONS  PER  
A ALTRES

Des del passat 1 de febrer, es pot sol-
licitar a l’Ofi cina d’Atenció Ciutadana 
(OAC) un carnet amb la fotografi a de 
l’interessat que acrediti que aquella 
persona és major de 65 anys i, en con-
seqüència, pot viatjar gratuïtament en 
el bus urbà, tal com es va aprovar en les 
Ordenances Fiscals del 2008.

Després d’haver-se aprovat en el 
Ple de gener, les persones jubilades i les 
persones amb un grau de discapacitat 
igual o major al 33% també poden viat-
jar gratuïtament i, per tant, hauran de 
passar al més aviat possible per l’OAC a 
tramitar el carnet. Cal portar una foto-
grafi a recent de mida carnet i la docu-
mentació acreditativa de la jubilació o 
del grau de discapacitat. En el cas dels 
jubilats, s’ha de presentar el reconeixe-
ment del dret a percebre la pensió de 
jubilació o el certifi cat de retencions 
practicades durant l’últim exercici fi s-
cal. Les persones amb una discapacitat 
a partir del 33% han de portar una cer-
tifi cació del grau de disminució.

Per poder adquirir una targeta re-
duïda, els joves de menys de 16 anys 
han de presentar el DNI, mentre que els 
estudiants que tenen entre 16 i 25 anys 
hauran de presentar un document que 
els acrediti com a tals, a més del DNI. 

NOVA EDICIÓ DEL TALLER   
D’OCUPACIÓ SOBRE SERVEIS  
A LES PERSONES

DEPARTAMENT
PROMOCIÓ ECONÒMICA

Edifi ci de L’Índex
Carrer Pompeu Fabra, 34, 1a

de 9 a 1 matí (de dilluns a divendres)
telèfon 93 891 33 20

a/e: socupacio@santsadurni.cat

GOVERNACIÓ
CAMPANYA DE CONTROL DE LA 
VENDA I CONSUM DE BEGUDES 
ALCOHÒLIQUES A MENORS

La Regidoria de Governació de l’Ajunta-
ment, per mitjà de la Policia Local, ha 
realitzat una campanya informativa i 
de control sobre la venda i consum de 
begudes alcohòliques a menors en di-
versos establiments de la vila. La cam-
panya es va centrar sobretot en grans 
superfícies, supermercats, benzineres 
i botigues especialitzades en begudes 
alcohòliques. 

La bona acollida que ha tingut a Sant 
Sadurní el taller ocupacional sobre ser-
veis a les persones i la demanda social 
d’aquest tipus de professionals ha mo-
tivat que l’Ajuntament, per mitjà del 
Servei de Promoció Econòmica i Ocu-
pació, n’hagi organitzat una tercera 
edició. Les classes del Taller d’Ocupació 
Serveis a les Persones III es van iniciar 
el 7 de gener, tindran una durada d’un 
any i majoritàriament es fan al Casal 
d’Entitats. L’objectiu d’aquest progra-
ma és capacitar professionalment, en 
l’especialitat d’auxiliars d’ajuda a do-
micili, vuit dones majors de 25 anys en 
situació d’atur. Es tracta d’un projecte 
cofi nançat per l’Ajuntament de Sant 
Sadurní d’Anoia, la Generalitat de Cata-
lunya i el Fons Social Europeu. A banda 
de la directora del taller, Maria Mercè 
Isart, hi ha una monitora d’especialitat 
i una monitora de compensatòria.

Per a més informació:
Centre Cívic Vilarnau

plaça Germans Segura Viudas.
Tel. 93 891 43 09 

adreça electrònica:
centrecivic@santsadurni.cat.
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NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA

CAMPANYA ‘ESTABLIMENTS  
COL·LABORADORS’

L’Ajuntament i el Centre de Norma-
lització Lingüística de l’Alt Penedès 
i el Garraf van començar a desenvo-
lupar al mes de gener la campanya 
“Establiments col·laboradors” entre 
els comerços, restaurants i bars i esta-
bliments de serveis de la vila. Un dels 
objectius és afavorir l’ús del català en 
les relacions comercials, sobretot pel 
que fa a l’atenció al públic, l’altra és 
facilitar que les persones vingudes de 
fora que estan aprenent català puguin 
practicar la llengua en situacions de la 
vida quotidiana. D’aquesta manera, els 
establiments contribueixen a aconse-
guir que el català sigui la llengua de 
comunicació normal amb les persones 
nouvingudes.

Amb aquesta fi nalitat, una dina-
mitzadora ha visitat els establiments 
per explicar-los els objectius de la 

CULTURA
‘SANT SADURNÍ AMB LA MARATÓ 
DE TV3’ RECULL 5.360 EUROS

Sant Sadurní va assolir el repte que s’ha-
via proposat de donar suport a la Mara-
tó de TV3 recollint 5.360 euros amb la 
venda de 450 samarretes, sense oblidar 
la col·laboració activa de 16 entitats i 
de 350 participants en les activitats que 
es van desenvolupar durant 11 hores. 
“Sant Sadurní amb la Marató de TV3” 
va ser una iniciativa del Centre de Fit-
ness Equip 4 i la Regidoria de Cultura de 
l’Ajuntament, juntament amb diverses 
entitats i clubs esportius de la vila.

A les 10 del matí es va iniciar el par-
tit de futbol sala que, en fraccions de 20 
minuts, no es va aturar fi ns a les 9 del 
vespre, moment en el qual es va aturar 
el marcador amb el resultat fi nal de 75 
a 85. Els gols d’aquest marcador es van 
convertir ràpidament en euros gràcies 
a l’aportació de 10 euros per gol que va 
realitzar l’Ajuntament de Sant Sadurní. 
En aquest partit van participar entitats 
i grups representatius de la vila, a més 
d’alguns regidors de l’Ajuntament. Per 

ESPORTS
participar en el partit tots els jugadors 
i jugadores van comprar la samarreta 
solidària, igual que totes les persones 
que van participar en algun dels actes 
paral·lels que es van realitzar al llarg de 
tot el dia.

Entre les col·laboracions especials 
cal destacar la dels Diables, que van 
donar la recaptació de la venda dels 
versots, les puntaires i l’exposició de 
quadres dels Joves Creadors, que van 
posar a la venda 10 obres relacionades 
amb el cor. 

LA MAINADA VA APRENDRE  
A FER MONES A LA BIBLIOTECA

URBANISME
S’HAN PRESENTAT 106 AL·LEGACIONS 
AL PLA D’ORDENACIÓ URBANÍSTICA 
MUNICIPAL

El 14 de març es va acabar el període 
d’exposició pública i el termini per pre-
sentar al·legacions al Pla d’Ordenació 
Urbanística Municipal (POUM) aprovat 
inicialment pel plenari de l’Ajuntament 
a fi nals d’any. En total, els ciutadans 
han presentat 106 al·legacions, que ara 
l’equip redactor, els serveis tècnics de 
l’Ajuntament i el govern municipal hau-
ran d’estudiar i contestar una per una. 
Les al·legacions que siguin acceptades i 
modifi quin el POUM obligaran a tornar 
a portar la planifi cació urbanística de la 
vila a un altra plenari per fer-ne l’apro-
vació provisional. En el cas d’obtenir el 
suport sufi cient del consistori, aleshores 
es faria arribar a Urbanisme de la Gene-
ralitat, que és l’organisme al qual corres-
pon fer l’aprovació defi nitiva. 

Durant el període d’exposició públi-
ca, la Regidoria d’Urbanisme de l’Ajunta-
ment, a més de l’exposició que hi havia 
al Casal d’Entitats, també va organitzar 
tres sessions informatives (els dies 30 de 
gener, 6 i 8 de febrer) en aquest mateix 
equipament. La primera anava destina-
da al conjunt dels sadurninencs, la se-
gona era per als professionals vinculats 

a la construcció i la tercera sessió, que 
es va haver de canviar de data, estava 
adreçada als cavistes. Totes tres van 
comptar amb una notable assistència 
i es van formular nombroses preguntes 
als dos membres de l’equip redactor del 
POUM, l’arquitecte Joan Antoni Solans 
i l’economista Pere Lleonart. Els tres 
actes també van comptar amb la pre-
sència de l’alcalde i regidor d’Urbanis-
me, Joan Amat, i l’arquitecte municipal, 
Xavier Solé. D’altra banda, Solans i Solé 
també van atendre 64 consultes for-
mals, amb citació programada, sobre el 
POUM, a més de moltes altres consultes 
i aclariments puntuals, molts d’ells a tra-
vés del telèfon i aprofi tant que la docu-
mentació estava, i encara està, penjada 
a Internet. També va ser utilitzada la 
sala de consulta que hi havia a la sego-
na planta de l’Ajuntament.  

Aquest 2008 es va dur a terme el tra-
dicional Taller de Mones a la Biblioteca 
Ramon Bosch de Noya de Sant Sadurní, 
impartit, com cada any, per un pastis-
ser local o vinculat a Sant Sadurní. En 
aquesta ocasió va ser la Montse Vallès, 
pastissera de Ca l’Eduard Forner, i va 
comptar amb la participació de 15 nens 
i nenes. 

Ofi cina de Català 
c.  de Marc Mir, 15 - tel.  93 818 42 24

santsadurni@cpnl.cat

SERVEIS COMUNITARIS
L’AJUNTAMENT REDUEIX LA  
CONTAMINACIÓ LLUMINOSA  
CANVIANT 140 FANALS

Els Serveis Comunitaris de l’Ajuntament 
de Sant Sadurní han canviat els fanals 
amb globus de vidre o plàstic translúcid 
amb l’objectiu d’aconseguir un estalvi 
energètic i reduir la contaminació llu-
minosa de l’ambient nocturn. Cal tenir 
present que els 140 nous fanals, en lloc 
de dirigir la llum cap al cel, enfoquen el 
100% del fl ux lluminós cap a la super-
fície i els laterals dels carrers. 

D’altra banda, per augmentar l’efi -
ciència energètica de l’enllumenat pú-
blic s’han substituït les bombetes de 
vapor de mercuri, més contaminant i 
amb major consum energètic, per unes 

bombetes de vapor de sodi, que oferei-
xen el mateix grau d’il·luminació. S’esti-
ma que l’estalvi energètic aproximat és 
de 2,22 tones de petroli anuals, equi-
valents a 12,9 tones de CO2 i a 25.818 
Kw/h, el consum mitjà d’electricitat 
d’una família durant 10 anys. 

Les zones de la vila en les quals 
s’han substituït els fanals són els car-
rers Triola, Dr. Barraquer, Pere Pons, 
Lola Anglada i Alacant, a més de la 
prolongació de Sant Antoni, des de 
l’Ateneu al carrer Vallès, la plaça Euro-
pa i els parterres interiors de la zona de 
la Triola. El seu cost és de 37.000 euros 
i la meitat està subvencionada pel De-
partament de Medi Ambient i Habitat-
ge de la Generalitat. 

180 PARTICIPANTS EN LA   
5a EDICIÓ DELS JOCS   
ESPORTIUS LOCALS  

Durant la Setmana Santa i aprofi tant 
les vacances escolars, el Servei Mu-
nicipal d’Esports va organitzar la 5ª 
edició dels Jocs Esportius Locals. Les 
activitats es van desenvolupar a les 

instal·lacions municipals (piscina, pa-
velló cobert, pista descoberta, camp 
de futbol-7 i el camp de futbol). Hi 
van participar un total de 180 infants 
i joves d’edats compreses entre els 6 i 
els 14 anys dividits en tres grups. Els 
monitors eren cedits per les entitats 
esportives que formen part de les Es-
coles Esportives Municipals (CN Sant 
Sadurní, CB Sant Sadurní, Esc. Futbol 
Base St. Sadurní i AE L’Esquitx). Durant 
els tres dies que van durar els jocs, els 
participants també van poder practicar 
jocs i esports poc convencionals com el 
futbol fl ag, el futvolei o el pitxi. La festa 
de cloenda es va fer el 19 de març, al 
pavelló cobert de la Zona Esportiva.

campanya i animar-los a signar l’acord 
de col·laboració. Fins al mes de març, 
ja s’havien visitat 179 establiments 
i s’havien signat 128 acords de col-
laboració.

CURSOS DE CATALÀ PER   
A PERSONES ADULTES    
I VOLUNTARIAT     
PER LA LLENGUA

Al mes de febrer va començar el segon 
període dels cursos de català per a 
persones adultes que organitza el Con-
sorci per a la Normalització Lingüística 
(CPNL) a través de l’Ofi cina de Català 
de Sant Sadurní. S’està fent un curs 
presencial de català oral de nivell bàsic 
2 i cursos de català a distància (nivells 
intermedi 2 i 3 i sufi ciència 1, 2 i 3).
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EDUCACIÓ
OKUPA’T, UN PROJECTE EDUCATIU 
PER ALS ALUMNES AMB   
DIFICULTATS ACADÈMIQUES

A petició dels instituts públics de la vila, 
el Departament d’Educació de l’Ajunta-
ment està implementant un nou pro-
jecte educatiu anomenat OKUPA’T. 
El seu objectiu és donar una resposta 
adient a un grup d’alumnes del segon 
cicle d’ESO que presenten difi cultats 
per aprendre en l’entorn acadèmic. 
Aquests alumnes sovint es mostren 
interessats per activitats pràctiques 
i properes a l’entorn sociolaboral, i es 
vol aprofi tar aquest interès per adap-
tar el currículum i aconseguir la seva 
integració escolar, social i laboral. 

Els alumnes complementen les clas-
ses als centres escolars amb 8 hores 
setmanals de pràctiques a empreses. 
Cada empresa acull un alumne i el tu-

FESTES

LA CAVALCADA DE SANT SADURNÍ 
DESTACA PER LA VETERANIA   
DELS SEUS REIS

Els riudebitllencs Josep Amat, en el 
paper de Rei Ros, i Jaume Grau, carac-
teritzat com a Rei Negre, fa 50 anys 
que participen de manera ininterrom-
puda en la Cavalcada dels Reis Mags 
de Sant Sadurní. Com a reconeixement 
a la seva constància, l’alcalde de la vila, 
Joan Amat, els va fer entrega d’una 
placa commemorativa realitzada per 
la ceramista sadurninenca Mercè Be-
neit. També els nens i nenes de la vila, 
acompanyats pels seus pares i mares, 
van agrair el compromís d’aquests dos 
mags amb un càlid aplaudiment quan el 
Rei Negre va prendre la paraula des del 
balcó de l’Ajuntament, després de les 
paraules de benvinguda de l’alcalde i la 
carta que va llegir Oriol Ramos, del Col-
legi El Carme, en nom de tots els nens i 
nenes de la vila. Si bé Josep Amat, que 
va començar fent de patge, podria ha-
ver protagonitzat aquest 2008 la seva 
darrera cavalcada, tot sembla indicar 
que Jaume Grau, drapaire de professió, 
té la intenció de continuar uns anys més 
malgrat tenir-ne ja 80. Durant aquests 
50 anys, Grau només ha deixat de par-
ticipar a la cavalcada l’any que se li va 

JOVENTUT
material, s’hi pot trobar informació de 
tots aquells carnets que poden servir 
a la gent jove a l’hora de viatjar, anar 
al cinema, buscar allotjament i anar a 
comprar, entre altres activitats. 

EL CASAL D’ESTIU 2008 MOSTRA 
LES SEVES CARTES 

Casal Infantil
Per als nens i nenes de 4 a 10 anys 
(nascuts entre els anys 1998 i 2004, 
ambdós inclosos). Del 30 de juny al 
24 de juliol. L’horari serà de dilluns a 
divendres de  9 a 13 i de 15 a 17 h. Al 
Casal Infantil els nens i nenes es diver-
tiran fent excursions, descobertes, jocs 
i tallers. Com l’any passat, s’ofereix ser-
vei de menjador per a tots els dies que 
hi hagi activitat, i també la possibilitat 
d’utilitzar-lo en dies puntuals. Enguany 
també s’ofereix servei d’acollida de 
8.00 a 9.00 h, i el preu per a tots els 
dies és de 29,99 €. 

Preus: per persona, 106,20 €. Si es 
tracta de dos germans, la tarifa per a 
cadascú serà de 90,38 €. Si es tracta 
de tres germans, la tarifa per a cadascú 
serà de 79,77 €. Menjador: preu per 
persona, 86,02 € (tots els dies).

Casal d’Aventura
Per als nois i noies d’11 a 14 anys 

(nascuts entre els anys 1994 i 1997, 
ambdós inclosos). Del 30 de juny al 
24 de juliol. L’horari serà de dilluns a 
divendres de 9 a 13 i de 15 a 17 h. I 
als més grans els espera, a més a més 
de molts jocs, excursions i tallers, una 
estada de 5 dies a la comarca del Baix 
Empordà en una escola de mar.

Preus: per persona, 182,80 €. Si es 
tracta de dos germans, la tarifa per a 
cadascú serà de 173,68 €. Si es tracta 
de tres germans, la tarifa, per a cadascú 
serà de 164,51 €. Menjador: preu per 
persona, 60,72 € (tots els dies).

Inscripcions
Dates: 28, 29, 30 d’abril i 5 de maig. 

Lloc: L’Índex, de 17 a 21 h. Per als nens 
i nenes residents al municipi que hi van 
participar l’any passat. Se’ls garanteix 
la plaça si fan les inscripcions durant 
aquests quatre dies. Cada persona po-
drà inscriure tants nens com vulgui.

Dates: del 7 al 9 de maig. Lloc: L’Ín-
dex, de 17 a 21 h. Per als nens i nenes 
que no hi van participar l’any passat 
i els residents fora del municipi. Per 
als nens i nenes nascuts l’any 2003 i 
2004. Es donarà preferència a les fa-
mílies que visquin al municipi de Sant 
Sadurní. Cada persona només podrà 
inscriure 3 nens/es.

‘TARDES DE PRIMAVERA’,  
UNA OFERTA DE CAP DE SETMANA  
A L’ÍNDEX

toritza amb la fi nalitat que pugui co-
nèixer els trets essencials de la feina i 
es familiaritzi amb l’entorn laboral. El 
projecte pretén que els alumnes obtin-
guin el títol de graduat en educació se-
cundària obligatòria, a la vegada que 
potencia valors com la responsabilitat, 
el compromís i l’esforç, millora l’auto-
nomia personal i orienta els alumnes 
escolarment i professionalment. Ja s’ha 
contactat amb algunes empreses i co-
merços de la vila que volen participar 
en el projecte. 

Està previst començar una prova 
pilot durant aquest tercer trimestre del 
curs a l’Escola Intermunicipal i a l’IES 
Sant Sadurní. El curs vinent les pràcti-
ques dels alumnes es faran de forma 
rotativa, canviant cada trimestre d’ac-
tivitat laboral. A més, el projecte s’obri-
rà a la resta d’instituts de la vila. 

morir el seu fi ll de menys de dos anys. 
Lluny de desanimar-lo a seguir fent de 
Baltasar, arran d’aquell fet Jaume Grau 
es va comprometre a fer pels altres nens 
el que no havia pogut fer pel seu fi ll. 
Clàudia Guilera continua ocupant-se 
del manteniment dels vestits dels reis i 
els patges que els acompanyen, mentre 
Pilar Giménez Blanco els repassa i, si cal, 
en fa de nous.

D’altra banda, per tercer any conse-
cutiu la Regidoria de Cultura va oferir 
a les famílies de la vila la possibilitat 
de demanar que els Reis portessin els 
regals a casa seva. Aquest servei, que 
cada any té més demanda, enguany va 
ser sol·licitat per 53 famílies de la vila.

MÉS DE VINT COMPARSES I  
UNES 700 PERSONES PARTICIPEN 
AL CARNAVAL DE SANT SADURNÍ

El Carnaval de Sant Sadurní, organitzat 
per la Regidoria de Cultura amb la col-
laboració de l’Ateneu, va demostrar, un 
any més, que ha arrelat entre la pobla-
ció amb una rua molt concorreguda en 
la qual van participar més de 20 com-
parses i unes 700 persones. Per bé que 
es van inscriure 20 colles, a l’hora de la 
veritat altres colles espontànies es van 
afegir a la gresca. 

La Regidoria de Joventut de l’Ajunta-
ment de Sant Sadurní d’Anoia, dins del 
projecte KDM!-), aquest cap de setmana 
a L’Índex, ha organitzat tres activitats 
adreçades als joves entre 13 i 17 anys 
dins dels actes de l’Abril Cultural. Es trac-
ta d’un taller de maquillatge de festa (19 
d’abril), un altre taller de DJ’s (26 d’abril) 
i un torneig Pro Evolution Soccer (10 
de maig). Els dos primers són gratuïts, 
mentre que el tercer té un preu de 3 € 
i es faran a partir de les 6 de la tarda. 
Les places són limitades i per a qualse-
vol dels tres es demana una inscripció 
prèvia. 

D’altra banda, durant les tardes del 
dissabte i diumenge també es poden 
utilitzar els serveis que habitualment 
ofereix L’Índex: consultes al Punt d’In-
formació Jove, punt d’accés a Internet 
i ordinadors de treball, sala d’estudis, 
servei de fotocòpies i enquadernacions, 
fer-se el carnet d’alberguista o d’estudi-
ant, espais per a activitats.

CARNETS PER A JOVES

La Regidoria de Joventut de l’Ajunta-
ment de Sant Sadurní, a través del Punt 
d’Informació Jove de L’Índex, ha editat 
el fullet Carnets per a joves. En aquest 

L’ÍNDEX
 C/ Pompeu Fabra, 34

De dilluns a divendres tardes de 5 a 9
Tel. 93 891 33 20

a/e: index@santsadurni.cat
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es presen-
tarà tam-
bé la nova 
i m a t g e 
per a la 
promoció 
t u r í s t i c a 
de Sant Sa-
durní.  Es 
va convo-
car els dis-
senyadors 
locals en 

un concurs i el Patronat de Turisme es 
va decantar per la proposta de Montse 
Mateu.  

CAMPANYA DEL CENTRE   
COMERCIAL OBERT PER SANT JORDI

Amb motiu de la celebració de la festi-
vitat de Sant Jordi, des del Centre Co-
mercial Obert (CCO), un any més, s’ha 
dissenyat una campanya que servirà 
per promoure el comerç local i potenci-
ar la targeta client. Els establiments del 
Centre Comercial Obert obsequiaran 
els seus clients amb el punt de llibre del 
centre comercial de Sant Sadurní que 
inclou la imatge d’un entranyable drac 
de Sant Jordi. En total a les botigues es 
repartiran 7.500 punts de llibre entre 
els dies 18 d’abril i 1 de maig.

Durant els mateixos dies els clients 
que tenen la targeta del CCO, només 
per utilitzar la targeta entraran en el 
sorteig de 3 sopars per a dues persones 
a qualsevol dels restaurants del Centre 
Comercial Obert. Els sopars sortejats se-
ran per un valor màxim de 80 € cadas-
cun i s’hauran de consumir abans del 31 
de maig del 2008. El sorteig es farà el 
5 de maig.

D’altra banda, el 23 d’abril les bo-
tigues adherides al sistema de fi delit-
zació oferiran una promoció especial 
de Sant Jordi per a tots els clients que 
ensenyin la seva targeta client. Aques-
tes promocions es podran consultar a la 
pàgina web del centre comercial www.
santsadurnicomercial.com.

MEDI AMBIENT
RUTH JARIOD GUANYA EL   
1r CONCURS DE FOTOGRAFIA  
AMBIENTAL

El jurat del 1r Concurs de Fotografi a 
Ambiental “Residus i Medi Ambient” 
presidit pel regidor de Medi Ambient, 
Isidor Rando, i integrat per represen-
tants del món de l’art i de l’ecologia, va 
premiar l’obra “Reciclar és un art”, de la 
sadurninenca Ruth Jariod.

El premi, gentilesa de la Unió de Bo-
tiguers, és una targeta client carregada 
amb 300 euros per gastar als comerços 
del Centre Comercial Obert. També es 
va obsequiar totes les persones parti-
cipants amb un lot de productes per 

TURISME I COMERÇ
SANT SADURNÍ REFORÇA L’AGERMANAMENT AMB BASTIA UMBRA   
A  LA VEGADA QUE PROMOU EL TURISME

La presència d’una delegació de l’Ajun-
tament de Sant Sadurní encapçalada 
per l’alcalde a Bastia Umbra entre el 
28 i el 30 de març, amb motiu de la 
40a edició de la fi ra Agroumbria, va 
servir per enfortir l’agermanament de 
la capital del cava amb aquesta ciutat 
italiana. A banda dels efectes positius, 
sobretot a nivell de promoció turística 
i de donar a conèixer el cava, l’alcalde 
i la resta de regidors que integraven la 
delegació van mantenir una llarga re-
unió amb la major part dels membres 
del consistori de Bastia Umbra.

Acompanyant l’alcalde, Joan Amat, 
la delegació sadurninenca estava inte-
grada per la regidora de Comerç i Tu-
risme, Esther Parellada, i tres regidors 
més, Isidor Rando, membre de l’equip 
de govern; el portaveu del PSC, Sal-
vador Domènech, i el regidor d’ERC, 
Josep Maria Ribas. La delegació es 
completava amb el president de la 
Unió de Botiguers, Robert Cardús, i 
tres persones del Patronat de Turisme, 
amb el seu director tècnic, Joan Cape-

llades, al capdavant, que es van ocu-
par de l’estand que Sant Sadurní tenia 
a Agroumbria.

Joan Amat valora molt positiva-
ment aquest viatge a Bastia Umbra 
perquè, segons ell, ha permès reactivar 
l’agermanament amb els italians. L’al-
calde remarca sobretot la trobada que 
hi va haver el dissabte al matí a l’Ajun-
tament de Bastia perquè obre la pos-
sibilitat a un programa conjunt d’actu-
acions. “En els propers dos mesos, dos 
tècnics de Bastia es desplaçaran a Sant 
Sadurní per estudiar amb detall aquest 
programa i l’opció de demanar un ajut 
de fi nançament a la Unió Europea”, ex-
plica Amat. Bastia Umbra està ubicada 
a la regió de la Umbria, al sud de Flo-
rència, molt a prop de Perugia i d’Assis. 

Pel que fa a la presència a la fi ra 
Agroumbria, el director tècnic del Pa-
tronat de Turisme, Joan Capellades, 
destaca l’interès que els visitants van 
mostrar per conèixer Sant Sadurní i el 
seu producte més emblemàtic, el cava, 
del qual s’oferien degustacions. 

ROBERT CARDÚS I ARSENI GALOFRÉ 
DURAN, NOUS MEMBRES DE LA  
JUNTA DEL PATRONAT DE TURISME

Amb motiu del canvi de legislatura, 
a principis d’any es va incorporar a la 
Junta del Patronat Municipal de Co-
merç i Turisme Arseni Galofré, gerent 
del Forn de l’Arseni, com a representant 
del sector gastronòmic de Sant Sadurní 
al Patronat. Més tard, com a resultat 
del canvi de presidència a la Unió de 
Botiguers, el nou president Robert Car-
dús, propietari de la ferreteria amb el 
mateix nom, també és ara el nou repre-
sentant del sector comercial a la Junta 
del Patronat.

MAIG GASTRONÒMIC, EL PROJECTE 
QUE ESTRENA LA NOVA IMATGE  
TURÍSTICA DE LA VILA

Amb l’objectiu de promocionar Sant 
Sadurní i la seva gastronomia, el Pa-
tronat de Turisme i representants del 
sector gastronòmic de la vila posen en 
marxa un projecte novedós i engresca-
dor: el Maig Gastronòmic. A banda del 
cava, el producte sadurninenc conegut 
mundialment, la vila ofereix altres 
productes gastronòmics singulars que 
ara s’amplien en el nou catàleg i que 
es podran començar a tastar durant 
el mes de maig. Els establiments que 
s’han adherit al projecte són: Forn de 
l’Arseni, Pastisseria Carafí, Fleca-Pas-
tisseria Raval, Pastisseria Rosell, Pas-
tisseria Sant Jordi, Xocolates Simón 
Coll, Cansaladeria Canalets, Cansala-
deria Cal Miqueló, Pròxim Rovira, Cal 
Blay Vinticinc, Cal Joan Marina, Fonda 
Neus, Il Picarolo, La Cava d’en Sergi, La 
Terrassa del Cava i Cal Feru. Restau-
rants, cansaladers, pastissers, xocola-
ters, i botigues especialitzades en vins 
i caves oferiran productes tradicionals 
que identifi quen cada establiment i 
altres productes ideats i creats per a 
l’ocasió. Tots els sectors s’han esforçat 
a fer propostes gastronòmiques nove-
doses i de qualitat.

Tot coincidint amb aquest projecte 

al reciclatge. L’entrega del premi va 
comptar amb la presència de la gerent 
de l’Agència de Residus de Catalunya, 
Genoveva Català, la qual va venir a la 
vila per donar suport a la campanya de 
reforç de la recollida selectiva “Amb tu 
fem la millor selecció”.

NOVETATS EN EL SISTEMA DE  
RECOLLIDA PORTA A PORTA 

Els veïns que tinguin mascotes po-
dran ara llençar la terra i excrements 
dels seus animals els dies que toqui 
orgànica (dilluns, dimecres, divendres 
i diumenge), dins una bossa tancada i 
identifi cada amb l’adhesiu que els do-

narem al Departament de Medi Ambi-
ent (Camí dels Paperers, s/n, 1ª plan-
ta) o a l’Ofi cina d’Atenció al Ciutadà. Els 
dijous, dia de rebuig, es pot continuar 
llençant sense l’adhesiu.

D’altra banda, els veïns amb jardí 
o que fan poda poden sol·licitar que 
els passin a buscar les restes de poda 
(branques, fulles de palmeres, etc.). No-
més han d’anar a Serveis Comunitaris 
(Camí dels Paperers, s/n) i demanar 
una de les bosses grans on podran fi car 
aquest tipus de material. Els prendran 
les dades i, el dia que s’hagi convingut, 
es passarà a recollir. Per a qualsevol 
dubte, es pot trucar al telèfon gratuït 
900 46 02 51.
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PLENS

20 DE DESEMBRE DEL 2007
LLUM VERDA DEL PLE A LES SUBVENCIONS DEL PUOS    
I AL SECTOR DEL PLA D’EN MESTRES

A banda d’aprovar el POUM (vegeu Casa de la Vila núm. 45), el plenari de desembre 
va donar llum verda a dos temes importants: la sol·licitud de subvenció al Pla Únic 
d’Obres i Serveis de Catalunya (PUOSC) que la Generalitat convoca per al període 
2008-2012 i el desbloqueig del sector d’habitatges del Pla d’en Mestres.
El PUOSC es va aprovar amb els vots de l’equip de govern (CiU i AMI) i l’abstenció 
del PP, mentre PSC i ERC hi van votar en contra, amb la qual cosa va acabar de-
cantant el vot de qualitat de l’alcalde. Per al 2008, la proposta aprovada sol·licita 
285.000 euros per a la urbanització dels vials Sant Benat i Vilarnau, entre altres, 
i 259.000 euros per a la remodelació del carrer Montserrat, entre Sant Josep i 
rambla de la Generalitat. De cara al 2009, es demana 1.035.000 euros per a la 
primera fase de la nova piscina descoberta, 900.000 euros per a la reurbanit-
zació del nucli de Can Catassús i el vial del torrent, a més de 198.000 euros per 
a l’ampliació de l’aparcament del Centre i el mur de la pista. Les sol·licituds per 
al 2010 són de 270.000 euros per a la pavimentació del camí de Mas Asparó, 
787.000 euros per al sector de la Timba i 252.000 euros per a la segona fase de 
remodelació de l’Ajuntament. Finalment, per al 2011, es demanen 813.000 euros 
per a la reforma de les voreres i la secció viària de la rambla de la Generalitat i 
3.500.000 euros per a la nova biblioteca municipal.

A l’hora d’argumentar el sentit del vot, Isidor Rando va dir que les propostes 
aprovades coincidien amb les d’AMI. Dolors Montserrat va manifestar que el PP 
havia optat per l’abstenció per no frenar unes subvencions que són importants per 
a la vila, però va advertir que també ho havia fet perquè sabia que més endavant 
es podien modifi car. Montserrat es va mostrar en desacord amb alguns dels temes 
escollits, com ara l’aparcament del Centre o la nova piscina descoberta. Per la 
seva banda, Salvador Domènech, del PSC, va dir que el vot en contra era coherent 
amb el que tres dies abans havien votat respecte al pressupost, a la vegada que va 
afegir que les prioritats dels socialistes eren unes altres. Finalment, Albert Prat va 
comentar que ERC diferia en l’ordre de prioritats i va afi rmar que el govern munici-
pal no hauria d’haver portat aquesta proposta al Ple després de constatar en les 
comissions informatives que l’oposició no hi estava d’acord. Respecte a la qüestió 
de la biblioteca, Prat va recordar que ERC és partidari d’un canvi d’ubicació.  

DESBLOQUEIG DEL PLA D’EN MESTRES I AJUTS AL TERCER MÓN

El consistori va aprovar als tres punts de l’ordre del dia que feien referència a 
les obres d’urbanització del Pla d’en Mestres, el sector ubicat al darrere de la ga-
solinera, i que ha estat encallat durant mesos a causa de discrepàncies entre els 
promotors i l’Ajuntament. Després de l’aprovació del conveni urbanístic, el projec-
te de zones verdes i la recepció de les obres, el sector queda desbloquejat i ben 
aviat s’hi podrà començar a construir. Tots els grups van votar-hi a favor, excepte 
ERC, que es va abstenir en el tema del conveni urbanístic i la recepció de les obres.
El plenari també va aprovar per unanimitat el repartiment de donacions en concep-
te d’ajuts al Tercer Món per un import de 58.000 euros a diverses ONG. Concreta-
ment, es van atorgar 15.000 euros a Cooperació/Centreamèrica amb destinació a 
l’enfortiment de la participació política i ciutadana de les dones a Amèrica Central; 
15.000 euros a Creu Roja Alt Penedès per al programa maneig sostenible de les mi-
croconques La Palmira Tiquipaya (Bolívia); 7.889 euros a Mans Unides per ampliar 
les oportunitats de desenvolupament econòmic i humà de les comunitats de Mojo-
caya (Bolívia) i 20.704 euros a Ajut i Solidaritat Makary-Blangoua per al magatzem 
general de l’ONG Ajut i Solidaritat Makary Blangoua a Makary. En canvi, es van de-
negar, sempre amb l’assessorament del Fons Català de Cooperació al Desenvolupa-
ment, els 12.000 euros que havia demanat CC ONG Ajuda al Desenvolupament i els 
188.000 euros sol·licitats per Medicins d’Afrique.

29 DE GENER DEL 2008
S’AMPLIEN LES EXEMPCIONS I BONIFICACIONS DE LA TAXA DEL BUS URBÀ

El Ple va aprovar per unanimitat un seguit de canvis en l’ordenança que regula la 
taxa del bus urbà per poder aplicar una exempció (gratuïtat del servei) a les perso-
nes jubilades i a les que tenen almenys un grau de disminució del 33%. Aquesta 
modifi cació també inclou una reducció del preu del viatge per als estudiants que no 
superin els 25 anys.

La proposta de l’equip de govern incorporava un augment dels preus dels bit-
llets i les targetes multiviatges amb l’objectiu d’anar-se adaptant a les tarifes del 
bitllet integrat que fi xa l’Autoritat del Transport Metropolità, però els tres grups de 
l’oposició no van estar d’acord a aplicar un augment d’un 5 per cent i van forçar CiU 
i AMI a congelar els preus aprovats a l’octubre del 2007. Això vol dir que el bitllet 
senzill costa 0,90 €, la targeta multiviatge (T-10) té un cost de 5,40 € i la targeta 
multiviatge reduïda per a estudiants (T-10) es pot adquirir per 3,25 €. 
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12 DE FEBRER DEL 2008
ES REPETEIX EL SORTEIG DE LES MESES ELECTORALS     
A PETICIÓ D’UNA REGIDORA

A ¼ de 2 del migdia, al saló de sessions, va tenir lloc un Ple extraordinari urgent en 
el decurs del qual es va repetir el sorteig informàtic que ja s’havia fet la vigília per 
designar els 153 veïns de Sant Sadurní que van compondre les meses electorals el 
passat 9 de març amb motiu de les Eleccions a les Corts Generals. La repetició va 
demanar-la la regidora del PSC Susanna Mérida, la qual es va mostrar en desacord 
amb el sorteig de la vigília amb l’argument que no s’havia fet a la mateixa sala de 
plens i amb presència dels membres de la corporació municipal.

Tot i que l’alcalde i altres regidors van explicar a Mérida que ja fa anys que se 
segueix el mateix procediment i mai s’han produït reclamacions, la regidora del PSC 
va dir que només acceptava el sorteig si constava en acta la seva disconformitat. 
Va ser aleshores quan l’alcalde, Joan Amat, va decidir repetir el sorteig en aquell 
mateix moment, per bé que va proposar fer-lo al despatx del secretari davant la 
impossibilitat de traslladar de manera immediata un ordinador amb el programa 
informàtic corresponent al saló de plens. Encara que una representació dels regidors 
es van traslladar a les dependències de la Secretaria de l’Ajuntament, el sorteig no 
es va poder realitzar perquè el programa informàtic no va admetre la repetició. Va 
ser aleshores quan l’alcalde va consensuar amb els regidors convocar un altre Ple 
per a l’endemà.

Si en el primer sorteig van ser presents la totalitat de membres del consistori, 
tret dels tres portaveus dels grups de l’oposició, a la segona sessió van assistir no-
més deu regidors, i va actuar d’alcaldessa en funcions Maria Rosell. Precisament, 
va ser Rosell qui va obrir el Ple dient que durant els 9 anys que fa que és regidora 
mai ningú havia qüestionat la transparència del sorteig i va afi rmar que els tècnics 
municipals sempre han treballat amb seriositat i mai han afavorit cap partit polític. 
L’alcaldessa en funcions va fer una especial defensa de la fi gura del secretari muni-
cipal, Pedro Vizuete. La rèplica a les paraules de Rosell va venir per part del regidor 
socialista Xavier Rodríguez, el qual va negar que hi hagués manca de confi ança cap 
als tècnics municipals. Segons ell, la repetició del sorteig era només una manera de 
donar una total transparència al procés i deixar molt clar que només l’atzar explica 
que algunes persones hagin hagut de formar part d’aquestes meses en diverses oca-
sions. Van ser el secretari municipal, amb el suport del responsable de Noves Tecno-
logies, Víctor Ureta, els encarregats de procedir al sorteig informàtic. En primer lloc 
es va introduir en el programa el cens electoral de Sant Sadurní, que està compost 
per 8.828 persones. Tot seguit, es van treure del cens els majors de 65 anys. Abans 
del sorteig, el programa també va rebre la informació de designar com a presidents 
les persones que tenen com a mínim una titulació de Batxillerat o FP de segon grau, 
mentre que per ser vocal només s’exigeix saber llegir i escriure. A continuació es va 
procedir al sorteig i es van designar un president i un vocal, a més de dos presidents 
suplents i quatre vocals suplents per a cadascuna de les 17 meses electorals. L’atzar 
va voler que sortís designada com a vocal la regidora Dolors Montserrat Montserrat, 
l’única persona de la vila que no podia formar part d’una mesa per la seva condició 
de candidata a una de les llistes electorals del 9 de març, i aleshores es va sortejar el 
nom del seu substitut/a.  

3 DE MARÇ DEL 2008
S’APROVA ACTIVAR EL CONTENCIÓS ADMINISTRATIU CONTRA FOMENT  
I L’ADIF SI SE SEGUEIX INCOMPLINT EL CONVENI SOBRE EL PAS DE L’AVE

En un Ple que va tornar a batre records de duració i es va acabar a ¼ de 2 de la 
matinada, després de 4 hores llargues de debat, l’equip de govern amb el suport 
d’ERC va aprovar l’activació del recurs contenciós administratiu contra el Ministeri 
de Foment i l’ADIF si en un termini de tres mesos se segueix incomplint el conveni 
del 2004 sobre el pas de l’AVE. El punt principal d’aquest conveni és l’expropiació i 
el cessament de l’activitat de la Fragmentadora, a més de la cessió dels terrenys a 
l’Ajuntament per 50 anys després de la seva regeneració mediambiental. El PSC i el 
PP van votar-hi en contra després de mostrar-se crítics amb l’actuació de l’alcalde 
com a principal responsable de les negociacions. A les crítiques a Joan Amat, també 
s’hi va sumar ERC. Precisament, Amat va donar a conèixer una informació de dar-
rera hora sobre l’expropiació forçosa dels terrenys de la Fragmentadora a causa de 
la seva perillositat i va afegir que s’havia fi xat la data de l’1 d’abril per a la signatura 
de les actes prèvies. 

S’APROVA PARCIALMENT UNA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 

Un altre punt important de l’ordre del dia va ser un expedient de modifi cació 
de crèdit per valor de 1.246.000 euros, una part important del qual fa referència 
a qüestions de personal. La proposta de l’equip de govern incloïa fi nançar les dife-

rents partides amb una part del romanent de tresoreria del pressupost 2007. Els 
tres partits de l’oposició van considerar que aquesta modifi cació era una mena de 
pressupost encobert i es van limitar a aprovar les partides relacionades amb el pres-
supost de l’exercici anterior. 

Una tercera qüestió important va ser l’aprovació per unanimitat del conveni de 
col·laboració entre l’Ateneu Agrícola Noia i l’Ajuntament amb motiu del centenari 
de l’entitat. Aquest conveni preveu que l’Ajuntament col·labori amb les activitats 
que s’han programat amb una subvenció de 40.000 euros. El plenari també va 
acordar donar suport a l’Ateneu per aconseguir que la Generalitat atorgui la Creu 
de Sant Jordi a l’entitat sadurninenca.

D’altra banda, el consistori va aprovar per unanimitat el conveni d’adhesió del 
bus urbà al sistema tarifari integrat de l’Autoritat del Transport Metropolità. Així 
mateix, tot i que ERC havia presentat una moció sobre el reconeixement de Kosovo 
i s’havia començat a debatre, l’alcalde va decidir deixar-la sobre la taula fi ns que els 
portaveus municipals acordin quin tractament es dóna a les mocions.

25 DE MARÇ DEL 2008
S’APROVA UNA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT DE 5.000 EUROS    
PER COMPRAR CONTENIDORS D’ESCOMBRARIES

Amb els vots a favor de tots els grups municipals, exceptuant ERC, que hi va votar en 
contra, el plenari va aprovar una modifi cació de crèdit de 5.000 euros en el pressu-
post ordinari que té com a objectiu poder substituir els contenidors d’escombraries 
que s’han cremat en actes de vandalisme. Segons va explicar el regidor de Medi 
Ambient, Isidor Rando, amb aquests diners es podran canviar els quatre contenidors 
cremats i encara quedarà un romanent per fer front a necessitats futures. El porta-
veu d’ERC, Albert Prat, va argumentar el vot en contra del seu grup en el fet que 
Sant Sadurní té temes pendents de molta major envergadura que no reben l’ade-
quada resposta de l’equip de govern. Malgrat votar-hi a favor, la portaveu del PP, 
Dolors Montserrat, també va demanar al govern que encapçala Joan Amat que es 
posi les piles per mirar d’aprovar el pressupost, a la qual cosa va respondre el mateix 
alcalde assegurant que en els dies següents s’iniciaria una nova ronda de converses. 
Per la seva banda, el portaveu del PSC, Salvador Domènech, es va mostrar sorprès 
que s’hagués convocat el Ple amb un únic punt a l’ordre del dia. El cap de l’oposició 
també va demanar la retirada dels contenidors malmesos que hi ha a l’exterior del 
magatzem dels Serveis Comunitaris per la mala imatge que donen.

Amb el consens i la unanimitat de tots els grups municipals, es va introduir com 
a moció d’urgència una modifi cació en els criteris per a l’adjudicació de places a les 
escoles bressol municipals. Segons va explicar el regidor d’Educació, Isidor Rando, 
l’objectiu de donar més punts als fi lls d’una mateixa família vol facilitar que els ger-
mans puguin anar a la mateixa escola bressol.

En l’apartat de precs i preguntes, el PSC va demanar una rectifi cació de l’equip 
de govern en la manera de gestionar i informar sobre l’afer del pas de l’AVE per la 
vila. L’alcalde, i sobretot la regidora Maria Rosell, van defensar la posició de l’equip 
de govern i van recordar que abans d’informar als mitjans de comunicació s’havia 
parlat amb tots els grups municipals. Els socialistes també van preguntar sobre la 
presència de militars a la vila coincidint amb les darreres eleccions i sobre les reivin-
dicacions dels agents de la Policia Local. Per la seva part, ERC va preguntar sobre la 
viabilitat d’ubicar la biblioteca a la plaça Nova, sobre Can Ferrer del Mas i sobre la 
moció de Kosovo.
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LES CARES
NOVES DEL
CONSISTORI

Aquesta secció pretén donar a conèixer a la ciutadania qui 
són les persones que s’han incorporat al consistori municipal 
després dels resultats de les eleccions municipals del maig del 
2007. Les Cares Noves del Consistori inclou les respostes que 
els dos nous regidors i les dues noves regidores han donat a un 
qüestionari de presentació. Si al butlletí número 44 trobàvem 
les respostes d’Àngels Canals (CiU) i Susanna Mérida (PSC), ara 
publiquem les respostes de les altres dues novetats de l’actual 
mandat, els regidors Jaume Amigó i Ramon Secanell, tots dos 
del PSC. 

JAUME AMIGÓ LÓPEZ

Nom: Jaume Amigó López

Edat: 41

Lloc de naixement: Sant Sadurní d’Anoia

Estat civil: Visc en parella

Fills: 1, Jordi, de 7anys

Grup municipal: PSC

RAMON SECANELL GALLART 

Nom: Ramon Secanell i Gallart
Edat: 36
Lloc de naixement: Barcelona
Estat civil: Casat
Fills: 2
Grup municipal: PSC

• Dues coses que li agraden de la vila? La seva tranquil·litat i el món del cava.
• Dues coses que li desagraden de la vila? Les poques zones verdes i la brutícia 

que s’aprecia en alguns llocs.
• Milita en algun partit polític (quin i des de quan)? PSC, des del 2002.
• Per què va decidir presentar-se a les eleccions? Per aportar el meu granet d’are-

na a les decisions municipals i polítiques en general, que crec que fa falta. 
• Havia estat regidor amb anterioritat (quants anys)? No.
• Quants anys li agradaria ser regidor/a? Sóc nou en el “tema” i dependrà de com 

trobi la “feina”. Però crec que mai més de 8 anys.
• Quins càrrecs té a l’Ajuntament? Representant titular del PSC a les següents co-

missions: Educació i Joventut, Promoció Econòmica, Comerç i Turisme. Represen-
tant suplent del PSC a la Comissió d’Urbanisme, Projectes, Obra Pública, Serveis, 
Medi Ambient i Habitatge. Representant del PSC al Consell Escolar Municipal.

• Què li agradaria que fes l’Ajuntament en aquests 4 anys? Sobretot fer unes 
zones verdes adequades. Crec que a Sant Sadurní manca un parc on poder anar 
a passejar, jugar amb els nens, etc. correctament condicionat. Trobo molt a faltar 
metres quadrats de zona verda.   

• Un repte personal per a aquest mandat? Estant a l’oposició i, a més, nou com 
a regidor, sobretot aprendre i adquirir experiència. I, és clar, amb l’aspiració de 
poder-la posar en pràctica algun dia.

• Quant temps dedica a l’Ajuntament? 5-6 hores a la setmana de mitjana.
• Com es pot contactar amb vostè? Per telèfon al 93 818 36 08 o 661 81 89 02 i 

per email: ramonsecanell@telefonica.net.

• On treballa i quina feina fa? Marquès de Monistrol, a control de qualitat.
• Des de quan resideix a la vila? De sempre.
• Per què ha escollit viure a Sant Sadurní? És el poble on vaig néixer, he crescut i 

estimo.
• Dues coses que li agraden de la vila? És un bon lloc per viure i el fet de ser la 

capital del cava la converteix en un poble diferent i a la vegada únic.
• Dues coses que li desagraden de la vila? Que es consideri que Sant Sadurní és un 

poble dormitori. 

• Milita en algun partit polític (quin i des de quan)? Sí, el PSC, des del 2003.
• Per què va decidir presentar-se a les eleccions? Perquè vaig pensar que podria 

aportar idees i esforç en temes que crec que realment fan falta a Sant Sadurní. 
• Havia estat regidor amb anterioritat (quants anys)? Sí, del 2000 al 2003, subs-

tituint la Rosa Mª Prat. 
• Quants anys li agradaria ser regidor? Tot dependrà de la feina feta. 
• Quins càrrecs té a l’Ajuntament? Sóc el representat del PSC al  Patronat de Turis-

me, i  també estic a la Comissió de Governació, Via Pública i Noves Tecnologies. 
• Què li agradaria que fes l’Ajuntament en aquests 4 anys? Una vertadera aposta 

pel turisme enològic, convertint Sant Sadurní en una vertadera vila enoturística, 
i no haver de sentir més la cantarella sobre l’enorme potencial turístic de  Sant 
Sadurní. Vull que sigui ja una ciutat puntera en l’enoturisme, i això passa per 
redoblar esforços en un projecte realment ambiciós que faci del poble un espai 
interactiu (botiguers, cavistes i sadurninencs).   

• Un repte personal per a aquest mandat? A part de la promoció enoturística que 
ja he esmentat, aconseguir que la vila estigui més neta i endreçada del que està 
actualment.   

• Quant temps dedica a l’Ajuntament? És difícil parlar d’hores dedicades, però més 
de 60 hores al mes segur. 

• Com es pot contactar amb vostè? Al correu electrònic: amigolj@santsadurni.
cat o al núm. de mòbil 664 25 82 38.

• On treballa i quina feina fa? Treballo pel meu compte com a consultor de riscos 
naturals, especialment el risc sísmic. De formació, sóc doctor en ciències físiques. 
La meva feina consisteix bàsicament en el disseny antisísmic de grans obres d’en-
ginyeria com ponts, refi neries, plataformes petrolíferes, dipòsits de gas liquat, in-
dústries químiques, centrals nuclears, gratacels, etc. Per exemple, si la Total vol fer 
una refi neria a Iran, necessita dissenyar la refi neria per a suportar els sismes que 
hi puguin haver a l’Iran sense patir desperfectes.

• Des de quan resideix a la vila? Des del 2005.
• Per què ha escollit viure a Sant Sadurní? Per estar relativament a prop de BCN i 

ser una vila, al mateix temps, tranquil·la i agradable. A més, té tots els serveis que 
necessito o estan molt a prop (ex. Hospital a Vilafranca o 10 minuts de cotxe).
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NECROLÒGIQUES
Ens han deixat quatre   
convilatans exemplars

ANTONI PARERA,    
EMPRESARI DEL CAVA   
I  MECENES CULTURAL
El passat 21 de desembre, a l’edat de 91 anys, es va morir 
Antoni Parera i Rosell, l’única persona a qui l’Ajuntament de 
Sant Sadurní ha concedit fi ns ara la Medalla d’Honor de la 
Vila. Aquesta distinció de nova creació se li havia lliurat 10 
anys abans, durant la Festa Major de 1997, quan la vila de 
Sant Sadurní, a iniciativa del Centre d’Estudis Sadurninencs, 

li va retre un merescut homenatge en reconeixement a la seva tasca de mecenatge 
cultural i social. Quan va tornar de la Guerra Civil i la Segona Guerra Mundial, Parera 
va poder exercir de fi lantrop després d’aconseguir que sota la seva direcció les caves 
de Cal Jeroni es transformessin en Castellblanch i es convertissin en una de les prin-
cipals empreses de la vila. El Ton Parera va ser molt innovador en l’ús de la publicitat 
per la seva afi ció a l’art i té l’honor d’haver estat pioner a anunciar un cava per la tele. 
Va crear la Col·lecció d’Art Castellblanch i, tot seguit, la Dotació d’Art Castellblanch, 
que entre els anys 1969 i 1972 va atorgar 300 bosses d’estudi a joves artistes de tot 
l’Estat espanyol per anar a les millors escoles del món. El 1974 es ven Castellblanch a 
Rumasa, però continua la seva tasca de mecenatge a Sant Sadurní, que ja havia iniciat 
cedint els terrenys on es va construir l’Escola Vilarnau i ajudant a crear l’Escola d’Art 71, 
després convertida en Escola d’Arts i Ofi cis del Penedès. També va col·laborar de mane-
ra decisiva a impulsar l’Escola de Música de La Llar, i el 1982 va donar uns terrenys a 
l’Ajuntament que van proporcionar els diners per crear la Fundació Cultural Parera. El 
Centenari de la Fil·loxera i el Cava en va ser el primer benefi ciari, i després s’han pogut 
editar llibres i publicacions, i organitzar cicles de teatre, de conferències i de música, 
entre altres coses. Antoni Parera, de qui tothom ha destacat sempre la seva discreció i 
elegància, a més d’un tracte franc i sincer, es va casar amb Rosa Bosch, amb qui va tenir 
dos fi lls, i per segona vegada amb Teresa Rigol. El dia del seu enterrament els alumnes 
de l’Escola de Música van interpretar diverses peces durant la cerimònia.  

MONTSERRAT RUBIRALTA, 
UNA VIDA DE SERVEI I  
ACOMPANYAMENT ALS  
ALTRES
El 17 de febrer va morir a la Casa dels Avis, a l’edat de 
87 anys, Montserrat Rubiralta, l’assistent social per 
excel·lència de Sant Sadurní. La cerimònia de comiat 
va ser emotiva i a la vegada diferent perquè que no hi 
havia el cos de la Montserrat, ja que ella havia decidit 

donar-lo a la ciència, en una darrera prova de servei als altres. Totes les persones que 
van parlar a l’església parroquial van destacar l’esperit de servei que sempre havia car-
acteritzat la Rubi i que es va concretar, sobretot, en l’acompanyament, ajuda i visita als 
malalts i a les persones grans de la vila.

Nascuda a Capellades, Rubiralta va arribar a Sant Sadurní amb la seva família el 
1936, coincidint amb l’inici de la Guerra Civil, a l’edat de 15 anys. Per bé que no for-
mava part de la plantilla de l’Ajuntament, tenia un contracte administratiu per fer les 
tasques d’assistent social des de principis dels anys 70, amb Josep Maria Raventós a 
l’Alcaldia, i hi va continuar treballant fi ns a la seva jubilació, el 1985. Posteriorment, 
aleshores de manera altruista, va seguir fent aquesta tasca fi ns que les seves forces li 

van permetre, al voltant de l’any 2000. La seva successora a l’Ajuntament, Alícia Huer-
ta, actual directora de la Casa dels Avis, va comentar que la Montserrat va ser durant 
molts anys la persona de referència a la vila quan algú tenia un problema. Entre altres 
coses, Rubiralta va tramitar molts expedients per aconseguir ajuts econòmics per a per-
sones que no cobraven res, les anomenades retribucions no contributives.

A més d’anar per les cases i fer costat a les persones que estaven soles, la Rubiralta 
va anar a vestir també molts difunts. Així mateix, solia anar sovint a l’Hospital de Vila-
franca i a la Clínica de L’Aliança de Barcelona a visitar totes les persones ingressades que 
eren de Sant Sadurní. Montserrat Rubiralta també va lluitar per construir la residència 
de la Casa dels Avis i va ser membre actiu i molt generós del Patronat d’Assistència So-
cial des del dia de la seva fundació i fi ns al dia de la seva mort. Pel seu caràcter indepen-
dent, la Montserrat es va resistir a ingressar-hi, encara que fi nalment va entendre que 
era el més convenient per a ella i hi va viure els darrers anys de la seva vida.

La Rubi havia fet feines d’infermera i cuinera a les colònies que s’organitzaven a 
Mediona, havia estat molts anys al Consell Parroquial i també havia estat vinculada 
a Creu Roja. Laboralment, a més de treballar als matins com a assistent social de 
l’Ajuntament, a les tardes anava a Conde de Caralt. Persona de caràcter fort i de gran 
discreció, li agradava molt viatjar i la música, sobretot l’òpera. També eren cèlebres les 
festes que feia a casa seva pel Barri de la Diputació i pel seu sant. 

PERE PUIGNAU,
EXREGIDOR I ACTIVISTA CULTURAL 

Pere Puignau Forns, exregidor de l’Ajuntament de Sant Sa-
durní i darrer pregoner de les Fires, va morir el 24 de febrer 
a l’edat de 81 anys. Vidu de Rosa Carbó, Puignau va tre-
ballar a Codorniu i va estar vinculat a múltiples activitats 
socials, culturals, religioses i polítiques del municipi. A la 
cerimònia del seu enterrament l’església estava plena de 
convilatans. Puignau va ser regidor entre el 1987 i el 1995, 
període durant el qual va ser portaveu de CiU, la formació 
política de la qual va ser cap de llista a les eleccions muni-
cipals del 1987 i 1991. Fruit d’un acord polític amb el PSC, 
el 1992 Pere Puignau va ser primer tinent d’alcalde fi ns 
al 1995, amb Marcel Gabarró a l’Alcaldia.  Durant aquest 

temps va ser el responsable de l’Àrea de Serveis Interiors i regidor d’Administració.
Estretament vinculat a la Parròquia i a La Llar, Puignau ha estat durant 35 
anys president de l’Escola de Música de La Llar, membre del Consell Pasto-
ral de la Parròquia i catequista. De la seva faceta de comunicador, cal destacar 
la seva tasca a Joventut Cristiana i a Ràdio Sant Sadurní, a l’època que l’emis-
sora estava ubicada a la rectoria. També va col·laborar al programa de Fires.
Pere Puignau, del qual destacava la seva qualitat humana, va col·laborar amb el 
Patronat dels Homenatges a la Vellesa, el Patronat de la Fundació de Minusvàlids 
de Subirats i el Patronat de l’Obra Social de Caixa Penedès, a més de ser un dels im-
pulsors de l’Escola d’Arts i Ofi cis del Penedès. Durant molts anys també se’l va veure 
despatxant a Ca la Rosa dels Diaris, l’establiment que regentava la seva dona.

DELFÍ ROSELL, EXREGIDOR DE L’AJUNTAMENT 
I EXJUTGE DE PAU   

L’església de Sant Sadurní es va omplir dissabte 1 de març 
per acomiadar Delfí Rosell i Formosa, l’exregidor sadurni-
nenc mort la vigília a l’edat de 59 anys. Rosell, que també 
havia estat jutge de pau, treballava en les caves familiars, 
estava casat amb la Rosa i tenia dues fi lles, la Maria i la 
Núria. Com indicava amb encert el recordatori que es va 
repartir a la cerimònia de comiat, Delfí Rosell era un home 
bo, sincer, just i valent, que va destacar també per la seva 
gran honradesa. En l’homilia que va fer mossèn Carles, el 
rector va posar l’accent en l’extraordinari coratge amb el 
qual Rosell va afrontar la dura malaltia que ha acabat 

amb la seva vida i el testimoni de serenitat que va donar a les persones del seu entorn.
Delfí Rosell va ser jutge de pau als inicis de l’etapa democràtica, des del 1979 fi ns al 
1983, que va ser quan ho va deixar per incorporar-se com a regidor del PSC a l’Ajunta-
ment. Sempre a l’equip de govern, Rosell va ser regidor durant 12 anys, fi ns al 1995. 
El 1983 es va fer càrrec de la Regidoria d’Hisenda, tot agafant el relleu del seu oncle, 
Joan Formosa, i va deixar aquesta responsabilitat a mans de Joan Quintana, quan el 
CiU es va incorporar el 1992 al govern municipal. Rosell també va ser primer tinent 
d’alcalde i adjunt a l’Alcaldia. L’emotiva cerimònia de comiat es va acabar amb El cant 
de la senyera.
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SETMANA DE
LA GENT GRAN

LA SETMANA DE LA GENT GRAN COMPLEIX 92 ANYS AMB BONA SALUT
Prop de 550 persones majors de 70 
anys es van aplegar el dilluns de Pas-
qua al pavelló de l’Ateneu en el tradi-
cional dinar que l’Ajuntament ofereix 
a les persones grans de la vila. Presidit 
per l’alcalde, Joan Amat, i la regidora de 
Benestar Social, Maria Rosell, que esta-
ven acompanyats d’altres membres del 
consistori, les autoritats van agrair l’ex-
traordinària col·laboració dels diferents 
clubs i associacions de gent gran de la 
vila en l’organització dels diferents ac-
tes d’aquesta 92a edició de la Setmana 
de la Gent Gran. Aquesta major impli-
cació dels propis avis i àvies ha fet pos-
sible, segons Rosell, que la gent gran 
pogués gaudir d’uns actes fets a la seva 
mida. Abans de l’àpat hi va haver una 

missa, la inauguració d’una exposició 
de manualitats al Casal dels Avis i una 
ballada de sardanes.

El programa de dimarts també va 
tenir molt bona acollida. Més de 400 
avis i àvies es van inscriure a una ca-
minada pels carrers de la vila, que va 
sortir de la plaça de l’Ajuntament i es 
va acabar a la plaça del Pont Romà, 
on van poder contemplar l’arcada que 
feia poques setmanes s’havia reubicat 
en aquest indret. A continuació es van 
traslladar en autocar fi ns a les Caves 
Castell de Vilarnau per fer una visita a 
les instal·lacions i un aperitiu. El mateix 
dimarts a la tarda, a l’Esplai “la Caixa”, 
va tenir lloc un concert líric a càrrec 
d’una soprano i un baix del Conservato-

ri del Liceu, el qual va omplir el recinte i 
va ser molt ovacionat.

A l’excursió al Delta de l’Ebre de 
dimecres van participar més d’un cen-
tenar d’avis. 

Dels actes dels darrers dies, cal des-
tacar la conferència d’Anna Freixa, a 
la biblioteca, tot coincidint amb la in-
auguració de l’exposició “Grans dones, 
dones grans”, i el ball que hi va haver a 
la Casa dels Avis, amb l’actuació de Mi-
quel Martí, que va ser molt animat. Les 
sessions de gimnàstica aquàtica i gim-

nàstica a l’aire lliure van tenir, en can-
vi, poc seguiment. El contes de Jordina 
Biosca i el taller per aprendre a utilitzar 
el mòbil van ser altres ofertes de la Set-
mana de la Gent Gran.

La cloenda es va fer el divendres a 
la tarda, al Casal d’Entitats, i va comp-
tar amb una nombrosa participació de 
persones que van gaudir dels concerts 
de les corals dels Casals d’Avis de Caixa 
Penedès de Sant Sadurní i Sant Pere de 
Riudebitlles. En el cas de la coral sadur-
ninenca, era la primera actuació que 
feien fora de la seva seu i va ser molt 
aplaudida. Aquest concert es va com-
pletar amb l’audiovisual de Rosa Ven-
drell sobre La vida de les barraques de 
pedra seca, la inauguració de l’exposició 
sobre el mateix tema i una animada xo-
colatada popular. També es van lliurar 
els premis a la guanyadora del concurs 
de cartells, Alba Puigvert, i a la resta de 
fi nalistes.
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BAN

MESURES D’EXCEPCIONALITAT DAVANT LA SEQUERA
La manca de pluges, la reducció de les reserves d’aigua dels embassaments i la previsió d’afectacions al subministrament exi-
geixen adoptar mesures excepcionals orientades a l’estalvi d’aigua. En aquest sentit el Departament de Medi Ambient de la 
Generalitat de Catalunya ha declarat la conca del Ter-Llobregat, en la qual es troba el Municipi de Sant Sadurní d’Anoia, en fase 
d’excepcionalitat dos, que determina l’adopció de mesures restrictives, en aplicació del Decret 84/2007, de 3 d’abril, d’adopció 
de mesures excepcionals en relació a la utilització dels recursos hídrics.

Fent ús de les facultats que em confereix l’article 21.e de la Llei 7/1985, reguladora de les bases de règim local, dicto aquest 
BAN, en el qual s’ordenen les següents mesures cautelars:

Primera: Es prohibeix l’ús d’aigua potable en els següents casos: 
• Reg de jardins, prats, arbres, zones verdes i esportives, de caràcter públic o privat. 
• Reg o baldeig de vials, carrers, sendes i voreres, de caràcter públic o privat. 
• Ompliment de piscines, estancs i fonts, privats o públics. 
• Fonts per al consum humà que no disposin d’elements automàtics de tancament. 
• Rentat amb mànega de tota classe de vehicles exceptuant l’efectuada per una empresa dedicada a aquesta activitat. 
• Instal·lacions de refrigeració i condicionament que no tinguin en funcionament sistema de recuperació circuit tancat.
Segona: Es prohibeix enllaçar les xarxes d’aigua de l’abastament públic amb les procedents de pous i s’adverteix que, en cas 

d’infracció, pot suprimir-se el subministrament per raons sanitàries. Per les mateixes raons, es reitera la prohibició d’utilitzar aigua 
de pou per a fi ns domèstics sense el tractament adequat.

Tercera: Es recorda que, pel bé comú, el Decret de Sequera aprovat pel Govern amb data de 3 d’abril del 2007 limita en la situ-
ació actual la dotació màxima d’aigua per habitant. Aquesta limitació correspon a un consum racional que en la present situació 
no ha de superar els 11 m3 per habitant i trimestre.

Quarta: S’insta els ciutadans a no acumular aigua, posant així en perill l’efi càcia d’aquestes mesures. Amb la seva col·laboració 
evitaran o, almenys, demoraran mesures més dràstiques.

Cinquena: Es suspenen temporalment els contractes de subministrament en allò que s’oposin a les presents normes. 
La Comunitat Mina i Aigües de la Salut SA, com a ens gestor de l’abastament municipal, atendrà les consultes que es pro-

dueixin en relació amb les anteriors disposicions, a través del telèfon 93 891 00 58, a la vegada que agrairà qualsevol informació 
de pèrdua o ús indegut d’aigua. D’altra banda, la Policia Local i altres Cossos de Seguretat posaran les infraccions en coneixement 
d’aquest Ajuntament: 

Incompliment 1: incompliment de dotació superior al 20% o d’usos limitats o prohibits en més d’una ocasió.
Incompliment 2: incompliment de dotació superior al 50% o d’usos limitats o prohibits en més de dues ocasions. 

 Durada incompliment Incompliment 1  Incompliment 2 
 (des d’inici Decret)

 Primer trimestre  Avís  Avís  

 Segon trimestre  Infracció lleu  Infracció greu 

 Tercer trimestre Infracció greu Infracció molt greu

 Quart trimestre  Infracció molt greu  Infracció molt greu  

 Sancions: 
• Infraccions lleus: 750 € per abonat.
• Infraccions greus: 1.500 € per abonat.
• Infraccions molt greus: 3.000 € per abonat. 

Aquest Ajuntament fa una crida als homes i dones de SANT SADURNÍ D’ANOIA perquè per responsabilitat i solidaritat asse-
gurin el compliment d’aquestes normes.

A Sant Sadurní d’Anoia, a 3 d’abril del 2008.

L’alcalde,
Joan Amat i Solé
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ABRIL CULTURAL
Gairebé es podria parlar de Primavera Cultural perquè enguany el programa d’activitats que han preparat l’Ajuntament i les entitats de la vila s’allarga fi ns ben en-
trat el mes de maig. Durant la primera quinzena d’abril ja s’han desenvolupat nombroses activitats amb una gran assistència de públic. A continuació es detalla la 
programació de la resta d’abril i alguns actes del maig. 

22224222222

15 ABRIL, DIMARTS

20:00 h - Biblioteca  
Municipal:
Presentació del lli-
bre de Carles Querol 
sobre història local 
Remea corpore corde 
mane (Vés-te’n amb 
el cos, queda’t amb 
el cor)

 

18 ABRIL, DIVENDRES
20:00 h - Biblioteca Municipal:
Presentació del llibre Els joves i la Segona Re-
pública i la Guerra Civil al Penedès amb Daniel 
Sancho (coordinador), Albada Santamaria (una 
de les autores del llibre) i Joan Formosa

21:00 h - Carrer Indústria, 59:
Cicle de cinema brasiler

22:30 -  Cal Feru:
Poesia i cava. Jordi Aligué, Joan Duran, Carles 
Hac Mor i Esther Xargay

19 ABRIL, DISSABTE
De 10:00 a 13:00 h - Escola de Viticultura:
Portes obertes a l’Escola de Viticultura i 
Enologia d’Espiells, amb visita a l’escola i 
lliurament del premi Eduard Vendrell

19:00  h -  L’Índex:
Inauguració de la Biennal d’Art Local 
Demostra 

21:00 h - Carrer Indústria, 59:
Cicle de cinema brasiler

22:00 h - Ateneu:
Roda de Teatre de l’Alt Penedès. Representa-
ció de l’obra Perduts en el temps, de Juli M. Pou 
Vilabella, a càrrec de Terra Baixa d’Ordal

20 ABRIL, DIUMENGE
13:00 h - Plaça de l’Ajuntament:
Actuació de l’Orquestra de l’escola Jacint 
Verdaguer

18:00 h - Església parroquial:
Trobada pasqual. Eucaristia presidida pel bisbe 
de Sant Feliu de Llobregat, Agustí Cortés 

21:00 h - Carrer Indústria, 59:
Cicle de cinema brasiler

21 ABRIL, DILLUNS
19:00 h -  Casal d’Entitats:
Conferència: “La personalitat”

22 ABRIL, DIMARTS

20:00 h - Sala  
d’actes de  
l’Ateneu:
Presentació del 
llibre L’esperit de 
l’Ateneu Agrícola 
de Sant Sadurní 
d’Anoia   
de Salvador Llorac

23 ABRIL, DIMECRES
A partir de les 10:00 h - Pl. de l’Ajuntament:
Diada de Sant Jordi. Parades de roses i llibres

17:00 h - Plaça de l’Ajuntament:
Trobada de puntaires

17:00 h - Casal dels Avis Caixa Penedès:
Rapsode: poesia catalana i cançons en català

17:30 h - Centre Cívic Vilarnau:
Portes obertes de l’espai infantil i espai 
jove del Centre Cívic. A les 18’30 h hi haurà 
l’espectacle infantil Reality txoff a càrrec de 
Mamacaca

19:00 h - Plaça de l’Ajuntament:
Ballada de sardanes amb la Cobla Marinada

24 ABRIL, DIJOUS
18:00 h - Biblioteca Municipal:
9è Aniversari de la Biblioteca. Lliurament de 
Premis del Concurs Literari Infantil

19:30 h - Teatre de l’Ateneu Agrícola:
Cantata 2008 dels alumnes de 6è de primà-
ria de les escoles de Sant Sadurní En Josep 
i la meravellosa túnica multicolor, música 
d’Andrew Lloyd Weber i lletra de Tim Rice

25 ABRIL, DIVENDRES
19:00 h - Casal d’Entitats:
Inauguració de l’exposició “Un segle de   
motociclisme esportiu a Catalunya”

19:30 h - Biblioteca Municipal:
Club de lectura, comentari del llibre  
Un home de paraula amb l’autora,   
Imma Monsó

22:30 h  - Caves Beneit:
Poesia i cava. Tomàs Arias, Santi Borrell,   
Enric Casasses i Blanca Llum

23:30 h - Teatre de l’Ateneu:
Concert de Blond Wigs

26 ABRIL, DISSABTE
De 10:00 a 14:00 h:
Ruta modernista de Sant Sadurní d’Anoia.  
Punt de trobada a l’Ofi cina de Turisme

D’11:00 a 14:00 h - Escoles bressol:
Portes obertes a les escoles bressol  
municipals: L’Espurna i La Fil·loxereta

27 ABRIL, DIUMENGE
8:00 h - Sortida de la Zona Esportiva Municipal:
1a Caminada familiar de primavera

8:30 h - Sortida des de Can Benet:
V Caminada amb sortida i arribada a   
Can Benet de la Prua

Matí a partir de les 10:30 i tarda a les 16:00:
XVI Aplec Capital del Cava, amb les cobles 
Jovenívola de Sabadell, Marinada i Sant Jordi 
(Ciutat de Barcelona) i arrossada popular  
amb cava

A partir de les 11:30 - Ateneu Agrícola:
Diada de la Patrona de l’Ateneu. Trobada,
cercavila i aperitiu

13:30 h - Plaça de l’Ajuntament:
Concert-vermut de la Coral Sant Sadurní

14:30 h  - Era de Cal Portellé (Can Benet):
Tradicional arrossada popular a Can Benet de 
la Prua amb música en directe

19:30 h - Ateneu Agrícola:
Diada de la Patrona de l’Ateneu. Concert de 
gala amb l’orquestra Cadillac

29 ABRIL, DIMARTS
19:00 h - Escola Intermunicipal:
Jornada de portes obertes a   
l’Escola Intermunicipal

20:00 h - Biblioteca Municipal:
Conferència de Carles Querol: “Robert Capa: 
Tragèdia republicana al Penedès. El reportatge 
fotogràfi c del 15 de gener de 1939”

2 MAIG, DIVENDRES
22:30 h - Caves Solà i Raventós:
Poesia i cava. Meritxell Cucurella,  
Ricard Garcia, Jordi Llavina i Jaume Pons 

9 MAIG, DIVENDRES
A partir de les 16:45 h - Pati del CEIP La Pau:
Mercat de la Pau, mercat infantil,   
mercat adult i berenar solidari 

18:00 h - Sala infantil de la Biblioteca  
Municipal:
Hora del conte amb Marta Cucurella  
(il·lustradora) i Marta Minella (escriptora),  
presentant el seu llibre d’Amagatotis

22:30 h - Caves Jaume Giró i Giró:
Poesia i cava. “Cupatge”. Música: Pep Picas.  
Veu: Sílvia Amigó

21:0000000000000000 h ------ Carrererererrrrrrrrrrrrrrrr IIIIIIIIIIIIInnnndnnnnnn ústrrrrrrriiaiiiii 5595959595555 :
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EL COR DE L’ART: ELS NOUS ARTISTES 
DEL POBLE
Del 4 al 30 d’abril - Acadèmia Mediterrània - 
Tardes de 17:30 a 19:30:
Exposició dels treballs dels alumnes de 
l’acadèmia d’art amar-te
Organitza: Taller Amar-te

DIVERSITATS
Pintura de Maria Montserrat Revelles
Del 10 d’abril al 10 de maig
Biblioteca Municipal:
Matins de dimarts a dissabtes de 10:00 a 14:00 
i tardes de dilluns a divendres de 16:00 a 20:30
Organitza: Ajuntament. Regidoria de Cultura

DEMOSTRA. BIENNAL D’ART LOCAL  
Del 19 d’abril al 19 de maig - L’Índex:
Feiners: tardes de 18:00 a 20:00
Dissabtes i festius: matins de 12:00 a 14:00 i 
tardes de 18:00 a 20:00 
Organitza: Ajuntament. Regidoria de Cultura

IMMA ALONSO. Pintura
Del 18 d’abril al 27 de maig -   
Galeria Paqui Delgado:
Dilluns a divendres de 17:30 a 20:30,  
dissabtes d’11:00 a 14:00 i de 18:00 a 20:30, 
diumenges i festius d’11:00 a 14:00
Organitza: Galeria Paqui Delgado

UN SEGLE DE MOTOCICLISME   
ESPORTIU A CATALUNYA
Del 25 d’abril al 18 de maig -
Casal d’Entitats:
De dilluns a dijous: matins de 9:00 a 14:00 i 
tardes de 16:00 a 21:00
Els divendres: matins de 9:00 a 14:00  
i tarda de 17:00 a 19:00
Dissabtes i festius: matins de 12:00 a 14:00 i 
tardes de 18:00 a 20:00
Organitza: Obra Social Fundació “la Caixa”

10 MAIG, DISSABTE
Tot el dia - Parc de la Rambla:
Festa de l’Associació Qui Té A Qui 

14 MAIG, DIMECRES
19:30 h - Casal d’Entitats:
Xerrada: “Quan i per què comencen a beure els 
i les adolescents? Quina quantitat i com beuen? 
Família, adolescència i alcohol” 

16 MAIG, DIVENDRES
18:00 h - Sala infantil de la Biblioteca Municipal:
Hora del conte per a petitons, La Ratolina Maisy  


